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L’Associació Professional 
de Periodistes Valencians 
(APPV) organitza de ma-

nera anual la seua gala soli-
dària. Una trobada que pretén 
servir d’altaveu a entitats valen-
cianes.    
  Es tracta d’un esdeveniment 
benèfic on l’APPV dóna tot el 
que s’ha recaptat a una associa-
ció. Enguany els fons han sigut 
per a La Niña Amarilla, entitat 
que treballa des de la comuni-
cació per a ser part de la solu-

ció al problema del suïcidi. Més 
de 120 persones van acudir al 
Col·legi Professional de Metges 
de València per a assistir a la 
gala. 
El Meridiano, un any més, va 
voler col·laborar en la trobada. 
Cistelles km0 amb productes de 
temporada dels camps de la co-
marca van ser part dels regals de 
la rifa solidària. Donar a conéi-
xer els nostres productes i a més 
fer-ho per a causes benèfiques 
és per a este mitjà una prioritat.

Des de l’escola exis-
tix una tendència 
subtil que conduïx 

a situar-se en l’anomenat 
costat correcte de les coses, 
és a dir, en la línia de com-
portament determinada pel 
poder o l’autoritat, que és 
seguida per la immensa ma-
joria, especialment pels qui 
necessiten per damunt de 
tot trobar-se en la denomi-
nada ‘zona de confort’. Qui 
no la seguix es queda fora, i 
se sap allò de “fora fa molt 
fred”. En la llengua anglesa 
hi ha un terme que es refe-
rix a això: ‘outsider’, paraula 
composta per ‘out’, que és 
‘fora’, i ‘sider’, que deriva de 
‘side’, que és precisament 
‘costat’. Seria per tant el que 
està fora de costat, o el que 
no està en el costat correc-
te de les coses, encara que 
la traducció normal és ‘es-
trany’ o ‘foraster’.
    Evidentment, que es diga 
costat correcte no signifi-
ca sempre que ho siga des 
del punt de vista moral, 
ètic o religiós. Com passa 
també amb la gastada frase 
“el políticament correcte”, 
que tampoc vol dir que ho 
siga, sinó que es tracta de 
convencionalismes socials, 
generalment emanats del 
poder, i que moltes vegades 
responen a interessos espu-
ris.

   En molts casos, el fet de 
voler estar en el suposat 
costat correcte respon sim-
plement a postures materia-
listes, buscant la seguretat 
per l’instint de supervivèn-
cia i el temor a la pobresa i 
la marginació, quan no per 
l’ambició de poder o la co-
bdícia. Hi ha frases fetes o 
refranys sobre això, com la 
d’apostar a cavall guanya-
dor, o la de “qui a bon ar-
bre s’acosta, bona ombra li 
acull”. Però esta tendència 
porta al gregarisme. Una de 
les accepcions de gregari, 
segons la RAE, és: “persona 
que, juntament amb unes 
altres, seguix cegament les 
idees o iniciatives alienes”, 
en este cas, les imperants 
en la societat en què viu. I 
entrant en el terreny de les 
idees, quan es creu que el 
costat correcte està en una 
creença o ideologia, la cosa 
es complica, perquè es pot 
caure en el parany del fa-
natisme i el sectarisme, que 
porta també a l’anomenada 
‘polarització’ de la societat 
i, per tant, a la divisió i a 
l’enfrontament.
   D’acord amb el diccionari, 
un costat és “cada una de les 
parts que limiten un tot”. Per 
tant, potser cal deixar-se de 
límits i costats i mirar més el 
tot, amb esperit crític, sentit 
comú i consciència moral.

Periodisme i 
solidaritat

EDITORIAL

Poder i costat correcte
Tomás Laguarda
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Después del éxito edito-
rial alcanzado por Sub-
tileses renaixentistes 

valencianes a colp d’ull (Ulle-
ye, 2022), obra del profesor en 
historia del arte Albert Ferrer, 
con la colaboración de nuestro 
diario, su contenido primigenio 
se enriquece ahora con once 
nuevos capítulos, publicados 
en su totalidad tanto en el su-
plemento dominical Temas de 
Domingo del Diario El Centro 
(Talca, Chile) como, sobre todo, 
en El Meridiano L’Horta entre 
2017 y 2024. Un libro de cerca 
de 200 páginas y un centenar 
largo de ilustraciones a todo 
color que bucean en el arte va-
lenciano entre finales del siglo 
XIV y las postrimerías del siglo 
XVI, muy en particular en esta 
última centuria.
  La nueva aportación de nues-
tro columnista como experto 
académico en este período 
crucial del arte valenciano des-
de la Universitat de València, 
con quien participa en algunos 
textos la Dra. Estefania Ferrer 
del Río, añade nuevo material 
al ya conocido por lo que se 
condensa en treinta capítulos 
estructurados en tres grandes 
partes: ante quem, post quem y 
epilogus. 
  Mientras en la primera son dos 
los capítulos que la conforman, 
centrados en la singularidad del 
retablo de fray Bonifacio Ferrer 
–personalidad a quien dedicó 
en 2018 una monografía- y el 
paisaje en la pintura de ascen-
dencia gótico-flamenca del si-
glo XV.    
   En la segunda (y más nutri-
da, con veintitrés capítulos) el 
profesor Ferrer desgrana todo 
un abanico de novedades que 

catapultan el renacimiento va-
lenciano a través de su pintura 
a niveles desconocidos hasta el 
momento, sobre todo al aportar 
una visión renovada de lo que 
supuso el impacto de las nove-
dades importadas de Italia, co-
menzando por analizar por qué 
el arte (renacimiento) fue ante-
rior al pensamiento (humanis-
mo) al contrario que aconteció 
en el país vecino, el impacto del 
paisaje cuatrocentista en la pin-
tura local, la personalidad de Je-
rónimo Vich como embajador 
en la Roma del Cinquecento, la 
Germanía, la peculiar biografía 
de Rodrigo de Mendoza como 
noble, coleccionista y mecenas, 
además de probable avalista de 
los Hernandos en 1506, quienes 
(como antaño hicieran Giulia-
no di Nofri, Niccolò Delli, Paolo 
da San Leocadio y Francesco 
Pagano) contribuyeron decisi-
vamente a introducir el rena-
cimiento transalpino –quizás 
también de la mano del Codex 
Escurialensis, como hipótesis 
plausible- y el influjo de Leo-
nardo da Vinci tanto en el reino 
de Valencia como en el resto 
de la península ibérica, y, muy 
especialmente, en la maestría 
no del todo reconocida a fecha 
de hoy del más excelso de los 
pintores valencianos: Joan de 
Joanes –a quien le dedica al me-
nos nueve de los capítulos-, ce-
rrando esta parte central de su 
discurso con otros dos capítulos 
con Mencía de Mendoza como 
protagonista y sus fructíferas 
estancias valencianas, posee-
dora de fastuosas colecciones 
de libros, joyas y pinturas que 
encontraron acomodo en el 
palacio del Real de la capital 
después de contraer segundas 

nupcias con Fernando de Ara-
gón, duque de Calabria y, a la 
sazón, virrey.    
  En la tercera y última de las 
tres partes, el autor se centra 
a través de cinco capítulos en 
el mundo de la museografía y 
sus circunstancias pretéritas y 
contemporáneas, con especial 
atención al Museu de Belles 
Arts de València, reflexionando 
en voz alta sobre sus bondades 
y también los peligros que ace-
chan el ejercicio de la historia 
del arte.
  Finaliza este apasionante reco-
rrido con sus conclusiones y la 
bibliografía que ha selecciona-
do para la ocasión, ya que los 
textos –estructurados, como se 
ha dicho, en una treintena de 
capítulos- rehúyen del aparato 
crítico para convertirse en un 
ensayo ágil sobre el arte valen-
ciano del renacimiento, pues en 
cada uno de ellos únicamente 
se menciona el medio y la fecha 
en que se publicaron.
  En suma, una nueva oportuni-
dad de saber más y mejor sobre 
una etapa esencial del reino de 
Valencia, cuyo estudio ha reno-
vado sustancialmente su cono-
cimiento en los últimos años, 
al alcance no solo de los espe-
cialistas en arte sino de cuántos 
deseen acercarse a sus porme-
nores, en algunos casos insos-
pechados hasta hace bien poco. 
Así lo corrobora la prologuista 
de ambas obras, la Dra. Mercè 
Gambús Saiz, como experta co-
nocedora del arte moderno me-
diterráneo desde la Universitat 
de les Illes Balears, y las nume-
rosas recensiones positivas que 
ya recibiera la primera entrega 
del libro en algunas revistas es-
pecializadas.

Albert Ferrer publica un nuevo libro 
con la recopilación de sus artículos 

sobre arte valenciano
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Onze pobles de l’Horta s’adherixen 
al Pla Viu  

Fa un parell de mesos la Ge-
neralitat Valenciana va pre-
sentar el pla de vivenda ‘Viu 

Comunitat Valenciana’ l’objectiu 
del qual és impulsar la promoció de 
10.000 vivendes de protecció públi-
ca en esta legislatura mitjançant la 
mobilització de sòl públic disponi-
ble i la col·laboració públic-priva-
da.   
  Segons ha facilitat la Generali-
tat Valenciana ja s’han adherit 
de la comarca al pla: Albalat dels 
Sorells, Alcàsser, Massalfassar, 
Meliana, Museros, Tavernes Blan-
ques, Rafelbunyol, Torrent, Mas-
sanassa, Massamagrell i Puçol. 
  Sebastián Fernández, secretari 
autonòmic de Vivenda va explicar 
respecte a la situació de la proble-
màtica actual per accedir a llogar o 
comprar una vivenda, que “des del 
2015 i fins a 2023 el preu de la vi-

ALBALAT DELS SORELLS, ALCÀSSER, MASSALFASSAR, MELIANA, MUSEROS, TAVERNES BLANQUES, 
RAFELBUNYOL, TORRENT, MASSANASSA, MASSAMAGRELL I PUÇOL

Redacción

Imatge de la ciutat de Torrent

  El Pla ‘Viu’ 
s’estructura entorn de 

tres eixos: seguretat 
jurídica, cooperació 

administrativa i 
col·laboració públic-

privada

serviciojuridico@uniondeconsumidores.orgserviciojuridico@uniondeconsumidores.org

M’he comprat un pis amb la meua parella que inclou garatge i traster, però resulta 
que ens hem comprat un cotxe gran que ara no ens cap a la plaça d’aparcament. Hem 
intentant parlar amb el promotor i constructor perquè ens canvien la plaça però 
estan totes venudes. Podem demanar al promotor?

Segons s’estableix reglamentàriament en la normativa de disseny d’habitatges, les 
dimensions mínimes de les places de garatge amb d’2,20 x 4,50 m. d’amplada i longitud, 
lliures de suports estructurals. Si s’hagués produït qualsevol incompliment de la normativa 

esmentada, podrà acudir als departaments d’Urbanisme de l’Ajuntament corresponent a 
l’edificació, perquè duguen a terme les corresponents comprovacions.

Una qüestió diferent és que el seu vehicle tinga unes mesures especials que requereixen 
una plaça de garatge més àmplia. Aquest fet s’ha de concretar amb el promotor abans 
de l’assignació de la plaça de garatge, ja que és habitual que algunes places siguen més 
àmplies per la situació al garatge (tot i que, conseqüentment, tindran uns percentatges de 
participació en despeses comunes més elevats).

CONSUMOCONSUMO  SOSTENIBLESOSTENIBLE
Servicios de Información al Consumidor:Servicios de Información al Consumidor: Alcàsser, Alcàsser, 
Alfafar, Benetússer, Beniparrell, Foios, Alfafar, Benetússer, Beniparrell, Foios, Mancomunitat Mancomunitat 
del Carraixet (Bonrepòs i Mirambell, Vinalesa, Almàssera del Carraixet (Bonrepòs i Mirambell, Vinalesa, Almàssera 
y Alfara del Patriarca), Massanassa, Meliana, Picanya, y Alfara del Patriarca), Massanassa, Meliana, Picanya, 
Picassent, Sedaví, Silla y Tavernes Blanques.Picassent, Sedaví, Silla y Tavernes Blanques.

venda de lloguer ha pujat un 45% i 
el preu de compra un 90%. Un greu 
problema al qual des de la Genera-
litat tenim el compromís de donar 
una resposta contundent i ràpi-
da, afavorint l’accés a la vivenda”. 
   Fernández va detallar en la reu-
nió celebrada a maig  a Puçol, quals 
eren els passos a seguir per a for-
mar part del pla; “una primera ad-
hesió dels Ajuntaments mitjançant 
aprovació en el ple municipal. 
Després des de l’administració 
autonòmica se sol·licitarà infor-
mació sobre els sòls disponibles 
per a fer vivenda pública i farà 
un estudi de viabilitat. Passat 
eixe tràmit es firmarà el conveni”. 
Per als Ajuntaments el procés no 
suposa gasto excepte la cessió del 
sòl. Una constructora farà l’obra 
a canvi de poder vendre un per-
centatge de pisos de manera indi-
vidual i la resta passaran a formar 

part del parc de vivenda pública. 
 
Eixos 
El Pla ‘Viu Comunitat Valenciana’ 
s’estructura entorn de 3 eixos: segu-
retat jurídica, cooperació adminis-
trativa i col·laboració públic-priva-
da. En el primer eix s’emmarquen 
iniciatives legislatives que ja s’han 
posat en marxa com la modifica-
ció del Decret 80/2023 de 26 de 
maig, pel qual s’aproven les nor-
mes de disseny i qualitat en edificis 
de vivenda i la reforma del Decret 
68/2023, de 12 de maig, pel qual 
s’aprova el Reglament de vivenda 
de protecció pública i règim jurí-
dic del patrimoni públic de viven-
da i sòl de la Generalitat. També 
s’han avançat ja altres modifica-
cions normatives com la reforma 
de la LOTUP per a l’agilitació ad-
ministrativa de llicències d’obres.  
En l’eix de col·laboració interadmi-

nistrativa, a més del conveni firmat 
entre la Generalitat Valenciana i 
la FVMP, ja s’ha realitzat un estu-
di a través de l’Institut Valencià 
de l’Edificació de sòl públic dis-
ponible de titularitat dels ajunta-
ments de més de 10.000 habitants 
amb els quals podrien construir-
se més de 9.200 vivendes, 562 a la 
província de Castelló, 6.200 a la 
província de València i 2.466 a la 
província d’Alacant. A més, es po-
sarà a la disposició del Pla Viu el 
sòl de titularitat de la Generalitat 
a través de l’Entitat Valenciana de 
Vivenda i Sòl (EVHA) així com els 
solars per a vivenda de protecció 
pública de titularitat privada pen-
dents de desenvolupar que podran 
albergar més de 4.000 vivendes.  
En l’eix de col·laboració públic-pri-
vada, el Pla contempla el concurs 
de drets de superfície o concessió 
administrativa destinat a desen-

volupar pel sector privat promo-
cions per a lloguer assequible per 
un període determinat. També es 
preveu les permutes de sòl/im-
mobles que permeten concursos 
per a promoció de vivenda pro-
tegida sobre sòl públic i el lliura-
ment a l’Administració de viven-
des per a fins socials, entre altres. 
 
Execució
El Pla Viu Comunitat Valenciana 
estipula un parc de 1.101 vivendes 
mitjançant concurs dret de super-
fície finançats amb fons europeus 
i capital privat destinades a lloguer 
assequible en el període 2024-2026. 
   També registra 360 immobles 
del projecte Caserna Enginyers de 
València per a lloguer assequible 
a desenvolupar entre 2024-2026 
i finançament de fons europeus i 
privats. En este període de temps, 
també està previst l’execució de 
685 vivendes mitjançant dret 
de superfícies o la rehabilita-
ció este any de 184 immobles en 
l’edifici de La Torre de València. 
  De la mateixa manera, a través 
de les actuacions desenvolupa-
des en el marc del Pla Viu, es re-
habilitaran durant 2024-2027, 
600 vivendes per a lloguer social 
amb fons del pla estatal, euro-
peus, Generalitat i ajuntaments. 
D’altra banda, durant esta legis-
latura es crearan 6.000 vivendes 
mitjançant la modalitat de permu-
ta, dret de superfícies o concessió 
administrativa sobre sòl públic 
destinades a lloguer, lloguer amb 
opció a compra o compra a preu 
VPE que seran construïdes amb 
finançament privat. Igualment, es 
desenvoluparan 1.100 vivendes re-
sultants de permutes a canvi d’obra 
sobre sòl públic.



COMARCA4 EL MERIDIANO L’HORTA   JUNY
2024   

Els veïns de Meliana i Quart 
de Poblet són els que millor 
separen el fem. L’Entitat 

Metropolitana de Tractament de 
Residus (EMTRE) publica de ma-
nera periòdica les dades sobre el 
nombre de tones de residus que 
produïxen les poblacions i que 
acaben en l’abocador. Un cost 
que assumixen els Ajuntaments i 
l’import dels quals varia en fun-
ció a la separació de residus que 
fan els seus habitants. En la pràc-
tica, els municipis que millor se-
paren són els que menys paguen.
  En eixe sentit, Meliana i Quart 
de Poblet són les poblacions que 
menys paguen pel fet que els seus 
habitants realitzen una millor se-
parativa de residus, una acció que 
ve acompanyada de mesures mu-
nicipals implantades per a tal fi.
  Meliana va donar un gir radical 
en la seua recollida de residus 
amb la implantació del ‘Porta 
a porta’, els primers mesos de 
2023, un sistema que va fer baixar 
considerablement el cost d’eixe 
impost des del primer mes de la 
seua implantació. Es va convertir 
en el municipi de la comarca que 
millor separava i menys tones de 
residus enviava a l’abocador.

Sistema mixt
No obstant això, la implantació 
del conegut com ‘Porta a Porta’, 
malgrat els resultats, no va ser 
ben acollit per part població i al 
maig de 2023, després del canvi 
d’alcaldia, van tornar contenidors 
tradicionals a la població. Ara, 
Meliana compta amb un sistema 
de recollida de residus mixt i con-
tinua sent el municipi de l’Horta 
que millor separa els residus.
  El municipi de l’Horta Sud, amb 
més de 20.000 habitants que mi-
llor separa els residus és Quart de 
Poblet. Les campanyes de cons-
cienciació i la implantació d’illes 

LA MANCOMUNITAT DE L’HORTA NORD IMPLANTARÀ, DE MANERA PROGRESSIVA, 
UN NOU SISTEMA DE RECOLLIDA DE RESIDUS, AMB EL QUAL ES PERSEGUIX UNA 

MILLOR SEPARACIÓ 

El preu del fem: Meliana i Quart 
de Poblet són els que menys 

paguen
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Contenidors a Quart de Poblet

de contenidors en tots els barris 
han facilitat que la separació de 
residus siga més eficaç ja que 
compten amb tots els conteni-
dors separats per matèries en tots 
els punts del municipi i no és ne-
cessari desplaçar-se per a buscar 
el de vidre o cartó. La població 
compta també amb una Ecopa-

trulla que recorre els carrers in-
formant els residents on han de 
tirar cada residu. També si algun 
veí deixa cartons o bosses fora del 
contendor ells el depositen en el 
seu interior. 
  A més, han instal·lat el sistema 
Porta a Porta en comerços per a la 
recollida de cartons.

En números
Durant el mes de març Meliana 
amb una població d’aproximada 
de 11.000 habitants va pagar 
2.065 euros a l’EMTRE, mentres 
poblacions similars respecte al 
nombre d’habitants com Massa-
nassa o Tavernes Blanques van 
pagar entorn als 5.000 o Albal que 

va arribar als 7.000 euros eixe ma-
teix mes.
  En el cas de Quart de Poblet 
amb una població aproximada de 
26.000 habitants va pagar 5.200 
euros mentres que localitats sem-
blants respecte al número de po-
blació van abonar el doble com 
és el cas de Paiporta, Moncada 
o Alboraia, que eixe mateix mes 
van pagar a l’EMTRE 10.500 eu-
ros, 10.700 euros i 12.700 euros 
respectivament.

Nous sistemes
La Mancomunitat de l’Horta 
Nord, implantarà de manera pro-
gressiva, un nou sistema de re-
collida de residus amb el qual es 
perseguix una millor separació de 
les deixalles que es generen.
  Es tracta d’un sistema catalogat 
com a mixt: continua el model 
de contenidors, però hi haurà 
cinc destinats a separar el vidrío, 
el plàstic, el paper, l’orgànic i les 
restes. Eixos contendores seran 
intel·ligents, comptaran amb un 
lector i cada veí haurà d’obrir i 
depositar els seus residus enca-
ra que eixa mesura de control 
s’aplicarà de manera progressiva 
i segons el parer de cada municipi
  Sistemes semblants s’aniran 
implantat de manera progres-
siva en totes les poblacions per 
l’obligatorietat marcada per Euro-
pa de reciclar i separar els residus 
sota sanció de quedar-se fora de 
les ajudes europees.
 Segons va explicar el president 
de l’EMTRE, Emilio Belencoso, 
en una entrevista amb El Meridià, 
“el canvi d’hàbits és important i 
són necessàries campanyes de 
conscienciació ciutadana” i va 
argumentar respecte a les me-
sures posades ja en marxa en al-
gunes poblacions que “serviran 
d’exemple per a altres localitats 
en les quals es perseguix una mi-
llora separació dels residus”.

EL ACUMULADO DE ENERO A ABRIL ASCIENDE A MÁS DE 3 MILLONES DE 
VISITANTES Y REPRESENTA UN AUMENTO DE UN 22% RESPECTO AL MISMO 

PERIODO DE 2023

La Comunitat Valenciana encabeza el 
aumento de turistas en los primeros 

cuatro meses del año

En el conjunto de las autono-
mías de España, la Comu-
nitat Valenciana encabeza 

el aumento de turistas registrado 
en los cuatro primeros meses del 
año, con un 22% de incremen-
to respecto al mismo periodo de 
2023, superior al de la Comuni-
tat de Madrid, que cuenta con 
un 21,6%, bastante más que el 

de Cataluña, que es del 16,3%, y 
que el de Andalucía y Canarias, 
que tienen un 13,5% y un 11,4%, 
respectivamente, y a mucha dis-
tancia del obtenido por las Islas 
Baleares, que es del 6,8%.
  El acumulado de enero a abril 
de 2024 de turistas recibidos en 
la Comunitat Valenciana es de 
3.037.689. lo que representa un 

aumento del 22% respecto al de 
los primeros cuatro meses del 
año anterior. No obstante, aun-
que el incremento de afluencia de 
visitantes, en los primeros cuatro 
meses de este año, ha sido supe-
rior en la región autónoma valen-
ciana al registrado en las demás 
autonomías de España, la canti-
dad de turistas recibidos, en va-

lores absolutos, ha sido mayor en 
Canarias, con 5.455.639, en Cata-
luña, con 5.024.372, y en Andalu-
cía, con 3.556.673. Sin embargo, 
ha sido inferior en la Comunidad 
de Madrid, con 2.715.363, y en las 
Islas Baleares, con 1.978.468, todo 
ello con datos del Instituto Nacio-
nal de Estadística (INE).
  En el conjunto de España, en los 
cuatro primeros meses de 2024 
el número de turistas aumen-
tó un 14,5% y llegó casi a los 24 
millones. Los principales países 
emisores en los cuatro primeros 
meses fueron Reino Unido (con 
más de 4,4 millones y un aumen-
to del 12,9%), Alemania (con casi 
3,2 millones y un incremento del 
16,9%) y Francia (con más de 3,1 
millones, un 13,8% más).
  Sólo en el mes de abril, Reino 
Unido fue el principal país de re-
sidencia de los turistas, con casi 
1,5 millones y un aumento del 
8,5% respecto al mismo mes de 
2023. De Francia llegaron cerca 
de 1,2 millones (un 10,8% más) 

y de Alemania 1,1 millones (un 
12,6% más).

Alojamiento
El número de turistas que utili-
zaron alojamiento de mercado 
como modo principal aumentó 
un 7,5% en tasa anual. Dentro de 
este tipo, el alojamiento hotelero 
creció un 5,1% y la vivienda en al-
quiler un 15,3%. El alojamiento de 
no mercado aumentó un 11,8%.
  La duración de la estancia ma-
yoritaria entre los turistas fue de 
cuatro a siete noches, con casi 4,0 
millones y un aumento anual del 
6,7%. El número de visitantes se 
incrementó un 7,7% entre los que 
no pernoctan (excursionistas), 
mientras que descendió un 12,0% 
entre los turistas con mayor dura-
ción (más de 15 noches).
   Por otro lado, más de 6,1 millo-
nes de turistas viajaron sin pa-
quete turístico en abril, un 11,1% 
más. Con paquete turístico lle-
garon casi 1,7 millones, un 0,7% 
menos.
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Las familias eligen la 
autocaravana para sus 
vacaciones de verano

En el mundo del caravaning, 
la elección del vehículo 
adecuado puede marcar la 

diferencia entre una experien-
cia inolvidable y un viaje lleno 
de contratiempos. En la primera 
salida de la A3 desde Valencia 
dirección Madrid, AC-LLAR se 
ha posicionado desde 2007 como 
referente en el alquiler y venta de 
autocaravanas, gracias a su ca-
pacidad para atender la deman-
da de un mercado cada día más 
exigente y a su servicio 360º de 
asesoramiento, mantenimiento y 

aparcamiento, con el que ha con-
quistado a los amantes de la vida 
sobre ruedas en la Comunitat Va-
lenciana.

Un stock abundante y variado
Una de las principales fortalezas 
de AC-LLAR radica en su stock 
de autocaravanas y cámperes, 
que abarca una amplia gama de 
modelos y tamaños de vehículos 
nuevos y de ocasión para satisfa-
cer las necesidades de todos los 
viajeros. Concesionario exclusi-
vo en Valencia de la firma Beni-

mar y de Roller Team, la empresa 
cuenta con una amplia gama de 
vehículos disponible en sus ins-
talaciones, que se adaptan a cada 
usuario y a cada segmento del 
mercado, garantizando que cada 
cliente encuentre la autocaravana 
perfecta para sus expectativas.

Servicio personalizado de 
asesoramiento sin esperas 
Bajo un contexto en el que la de-
manda de autocaravanas está en 
constante aumento, AC-LLAR 
destaca por su capacidad para 

atender a los compradores sin 
largas esperas. Gracias a su am-
plio stock y eficiencia operativa, 
los clientes pueden disfrutar de 
una experiencia de alquiler o de 
compra sin complicaciones, lo 
que se traduce en disfrutar de 
su vehículo deseado sin esperas 
ni demoras innecesarias. Cada 
cliente (familias, parejas, grupos 
de amigos o individual) recibe 
atención individualizada para 
elegir el vehículo que mejor se 
adapte a sus necesidades y prefe-
rencias, así como aparcamiento o 

la posibilidad de realizar el man-
tenimiento en sus instalaciones.
  
AC-LLAR no solo es una empresa 
de alquiler y venta de autocarava-
nas en Valencia, es el compañero 
de viaje perfecto para aquellos 
que buscan explorar el mundo 
con total libertad y comodidad. 
Su enfoque centrado en el cliente 
y su dedicación a la excelencia los 
convierten en un referente indis-
cutible en el mundo del carava-
ning en Valencia y en sus delega-
ciones de Castellón y Alicante.

Interior de la caravana

AC-LLAR: líder en 
alquiler y venta de 
autocaravanas en 

Valencia
LA EMPRESA, CON SEDE EN QUART DE POBLET, 
ES UNA DE LAS LA MÁS VETERANAS Y FIABLES 
DEL SECTOR DEL CARAVANING Y LA QUE MÁS 
CAPACIDAD TIENE PARA OFRECER UN AMPLIO 

STOCK DE VEHÍCULOS, TANTO PARA LA COMPRA 
COMO PARA EL ALQUILER, CON UN SERVICIO 

360º QUE INCLUYE EL ASESORAMIENTO 
PERSONALIZADO Y EL MANTENIMIENTO

Cada vez son más las familias 
valencianas las que optan 
por la autocaravana o cám-

per para sus vacaciones de verano. 
Las ventajas que encuentran son 
las siguientes:
Libertad sobre ruedas. Las vaca-
ciones en autocaravana permiten 
viajar sin presión de horarios, sin 
embarques, sin traslados, sin re-
trasos,… Las familias comienzan 
sus vacaciones desde el kilómetro 
0, desde el momento en que ini-
cian el viaje a bordo de estos vehí-
culos. 
Experiencia inolvidable para los 
más pequeños. La mejor recom-
pensa para las familias que via-
jan con niños es su recuerdo para 
siempre de unas vacaciones en 
autocaravana. Porque para ellos 
significa una experiencia única, 
en la que su papá o su mamá se 
convierten en héroes conductores, 
que a la vez abren camino por ru-
tas que conectan con experiencias 
en familia que jamás olvidan. 
Rol familiar. Las vacaciones en 
autocaravana o cámper significan 
también trasladar el rol familiar 

sobre cuatro ruedas. Tus alimen-
tos, tus ingredientes, tus sábanas, 
tus olores, tu confort, tu estilo de 
vida conducido a parajes natu-
rales, a pueblos con encanto y a 
rincones cuyo descubrimiento se 
hace con la mayor comodidad y 
relax posibles, que otros paquetes 
vacacionales o modalidades de 
transporte no te permiten.
Precios. Una semana en autocara-
vana o cámper es, además, mucho 
más económica para toda la fami-
lia que otra elección de alojamien-
to y desplazamiento. Lo mejor es 
la libertad, los horarios libres, la 
capacidad para improvisar y la po-
sibilidad de estar junto a enclaves 
que ningún establecimiento ho-
telero puede ofrecer. Los precios 
oscilan entre 90€ y 170€, según el 
modelo y la temporada.
Precisamente, según los datos que 
maneja AC-LLAR, tras realizar una 
encuesta a más de 600 usuarios de 
autocaravanas en Valencia, el 60 
por ciento son familiares, por en-
cima del 30 por ciento (grupos de 
amigos) y del 10 por ciento de pa-
rejas o individuales. 

Ideal para familias

Presencialmente: 
AC-LLAR, Carrer de Llevant, 4, 46930 Quart de 
Poblet, Valencia. Teléfono: 963 59 64 57

¿DÓNDE RESERVAR?

Online:
www.ac-llar.com
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Participants en la reunió del Forum de Municipis de Costa

Ha quedat constituït en el 
port de Borriana el Fòrum 
de Municipis de Costa pro-

mogut per la Federació Valenciana 
de Municipis i Províncies (FVMP). 
Un Fòrum altament demandat per 
tots els municipis de costa de la 
Comunitat Valenciana per a poder 
abordar els reptes que afronten les 
nostres costes en els pròxims anys.
  En l’obertura del Fòrum han si-
gut presents la consellera de Medi 
Ambient, Aigua, Infraestructures 
i Territori, Salomé Pradas, la pre-
sidenta de la FVMP, Rocío Cortés, 
i Jorge Monferrer, alcalde de Bo-
rriana, com a amfitrió d’esta cita. 
Una vegada finalitzada l’obertura, 
el secretari general de la FVMP, 
Miguel Bailach, ha constituït el 
Fòrum i ha presentat al president 
del Fòrum, Wenceslao Alós, alcal-
de de Moncofa, i als deu vocals 
membres del Fòrum, alcaldes i re-
gidors que representen a tres mu-
nicipis de la província de València 
(Canet d’en Berenguer, Tavernes 

La Federació Valenciana 
de Municipis i Províncies 
posa en marxa el Fòrum de 
Municipis de Costa

Redacció
de la Valldigna i Daimús), tres de la 
província d’Alacant (Xàbia, Dénia 
i Guardamar del Segura) i dos de 
la província de Castelló (Borriana 
i Cabanes). 
  La consellera Salomé Pradas ha 
manifestat la importància que per 
a la Generalitat té la costa valen-
ciana, donat el gran nombre de 
quilòmetres, platges i ports del li-
toral que té el nostre territori. Ha 
deixat clar que, a més del gran va-
lor turístic i econòmic que aporten 
les nostres costes, és fonamental 
tindre una bona política de protec-
ció d’estos espais per a preservar a 
llarg termini este gran valor natu-
ral. Per tot això ha agraït la cons-
titució d’este Fòrum que afronta 
i busca solucions per a la proble-
màtica de la costa valenciana.

Representants
El Fòrum ha transcorregut amb 
interessants taules redones i expo-
sicions que han abordat diferents 
problemes que afecten el nostre 
litoral. Totes elles seguides per un 
gran nombre d’alcaldes i regidors 

A ESTE LLIURAMENT SE SUMARÀ UNA NOVA APORTACIÓ QUE COMPLETARÀ ELS 60 MILIONS D’EUROS PRESSUPOSTATS 

Els municipis de L’Horta reben un 10% més en el primer 
lliurament de la Diputació al Fons de Cooperació 2024

Els municipis de L’Horta 
rebran un 10% més en el 
primer lliurament de la Di-

putació de València al Fons de 
Cooperació de 2024, en relació al 
primer pagament del passat any. 
Per comarques, L’Horta Nord té 
assignats 5.560.000 euros, des 
dels 531.000 euros de Paterna fins 
als 77.000 euros d’Emperador, 
el menys poblat; i L’Horta Sud 
6.785.000 euros, des dels 556.000 
euros que corresponen a Torrent 
fins als 54.000 de Llocnou de la 
Corona. A este lliurament se su-
marà una nova aportació que 
completarà els 60 milions d’euros 
pressupostats per la corporació 
provincial per a dotar el Fons en el 
present exercici.
   La Diputació de València ha si-
gut la primera a fer un pas al ca-
pdavant en l’activació del Fons de 
Cooperació Municipal. El presi-
dent, Vicent Mompó, acompan-
yat per la vicepresidenta prime-
ra, Natàlia Enguix, i la diputada 
d’Hisenda, Laura Sáez, han pre-
sentat les novetats d’un programa 
que distribuirà 60 milions d’euros 

entre els municipis de la província 
i que podrà destinar-se a inversió i 
gasto corrent, amb una fórmula de 
repartiment que protegix els po-
bles més xicotets.
  El president Mompó ha avançat 
que la proposta de repartiment 
dels primers 44 milions del Fons 
de Cooperació, 40 milions per als 
municipis de menys de 50.000 ha-
bitants i quatre per a les cinc ciu-
tats amb més de 50.000 habitants, 
“s’emportarà este dimarts al ple 
de juny per despatx extraordina-
ri perquè puga transferir-se com 
més prompte millor als ajunta-
ments”. “Hem esperat per prudèn-
cia, a l’haver dos recursos pen-
dents contra l’anterior Fons, però 
sempre hem dit que és una ferra-
menta molt útil per als municipis 
i que continuaríem apostant per 
ella, i és moment de demostrar-
ho”, ha afegit Mompó.

Repartiment
En este sentit, Vicent Mompó ha 
explicat que l’adhesió al nou Fons 
de Cooperació és voluntària, i això 
permet igualment que les diputa-
cions puguen establir la seua prò-
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pia fórmula de repartiment. “El 
nostre full de ruta passa per estar 
més prop dels municipis, especial-
ment els més xicotets, i això és el 
que hem reflectit en la proposta de 
repartiment que portarem al ple 
de juny, que preval als pobles amb 
menys recursos seguint els criteris 
aplicats per esta institució en els 
anys anteriors”.
   Per part seua, la portaveu de 
Compromís Dolors Gimeno es va 
mostrar satisfeta que l’equip de 
govern “no haja canviat els criteris 
de repartiment i continuen utilit-

zant la fórmula que va impulsar el 
govern de Botànic”.
 
Més inversió
Mompó ha recordat que el Pla 
*Obert que coordina la vicepresi-
denta Enguix i el Fons de Coope-
ració Municipal “no són els únics 
programes inversors amb els 
quals la Diputació ajuda als ajun-
taments, que també rebran fons 
per a la recuperació de patrimoni 
històric, una línia que hem resca-
tat després de sis anys sense con-
cedir-se, per a servicis socials, per 

a l’obertura d’oficines comarcals i 
la millora de carreteres i del cicle 
integral de l’aigua, entre altres lí-
nies i programes específics com el 
de rehabilitació de *trinquets o els 
huit milions addicionals que rep el 
Consorci de Bombers”.
 En definitiva, “els ajuntaments 
disposaran durant la legislatura 
de més diners per a mantindre les 
seues infraestructures i servicis, 
però sobretot de més ajuda d’esta 
corporació perquè eixos diners es 
quede als pobles i no torne a la Di-
putació”, ha conclòs Mompó.

 El president, Vicent Mompó, acompanyat per la vicepresidenta primera, Natàlia Enguix, i la diputada d’Hisenda, Laura Sáez

de tota la Comunitat Valenciana, 
estant representats municipis de 
les tres províncies i per represen-
tants de diverses associacions 
d’afectats pels problemes que te-
nen les nostres costes. 
     En la primera taula redona, al-
caldes i regidors de municipis cos-
taners han advertit de la necessitat 
d’una política consensuada amb 
l’administració nacional per a po-
der donar solucions als conflictes 
que sorgixen. 

Litoral
Posteriorment, dos exposicions 
han donat a conéixer dos temes 
interessants per a saber com 

s’han d’afrontar problemes con-
crets sobre esta temàtica. Primer, 
José Cristóbal Serra, catedràtic de 
l’Escola Superior d’Enginyeria de 
Camins, Canals i Ports de la Uni-
versitat Politècnica de València, ha 
parlat sobre les causes de la regres-
sió del litoral i la situació de la nor-
mativa actual referent a això.  
    A continuació, María José Alonso, 
professora titular de dret adminis-
tratiu de la Universitat de València, 
ha exposat les conseqüències de la 
regressió del litoral des del punt de 
vista jurídic.
  Una nova taula redona modera-
da pel vicesecretari general de la 
FMVP; Modest Martínez, ha reunit 

representants de diverses associa-
cions d’afectats pels problemes de 
platges del nostre litoral. L’última 
exposició del Fòrum ha sigut so-
bre l’Avantprojecte de Llei de Pro-
tecció i Ordenació de la Costa Va-
lenciana. Esta exposició l’ha duta 
a terme Vicente Martínez Mus, 
director general de Costas, Ports i 
Aeroports de la Generalitat Valen-
ciana i principal promotor d’este 
Avantprojecte de Llei.
  En la clausura del Fòrum de Mu-
nicipis de Costa han intervingut 
Miguel Bailach, secretari general 
de la FVMP, i José Antonio Redorat, 
director general d’Administració 
Local.
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Se cumple un año de esta legislatura, muy diferente a la ante-
rior donde gobernaba en minoría.
Sí, está siendo una legislatura tranquila políticamente hablan-
do. Tenemos estabilidad para poder sacar adelante los pro-
yectos de futuro que queremos para Puçol. Antes de acabar el 
año aprobamos los presupuestos municipales que, por cierto, 
ningún partido de la oposición votó en contra.

¿A cuánto asciende el importe destinado a inversiones?
Contamos con cerca de un millón de euros para poder realizar 
mejoras en el municipio, pequeñas obras, pero importantes 
para el día a día de los vecinos. Mejoras en parques, en aceras, 
en asfaltado o en iluminación.
Además, con el Plan de Inversiones de la Diputación de Valen-
cia vamos a recibir 2,2 millones de euros que podremos inver-
tir a lo largo de la legislatura. Estamos acabando de redactar 
nuestro Plan Estratégico, que presentaremos en septiembre a 
la población y que marcará las líneas de acción a seguir en los 
próximos años. Un plan que presentaremos junto a la nueva 
marca Puçol.

¿Cuáles son las líneas principales?
Finalizar la Casa de la Dona es prioritario, también mejoras 
en el tráfico rodado, mejorar la movilidad y fomentar entornos 
saludables. Vamos a ir realizando obras de mejora en los dife-
rentes parques del municipio. Ya hemos terminado las obras 
en el parque José Ribelles y se va a instalar un quiosco. Este 
tipo de mejoras se realizarán en más parques de la población 
en busca del bienestar de los niños y también de los padres. 

También han recibido dinero de Europa...
Sí, 2,7 millones de euros. Antes de que acabe el año contare-
mos con un bus municipal 0 emisiones. Además, invertiremos 
ese dinero en la puesta en marcha de un parque de aventuras 
en La Costera, mejoras en el albergue y creación de zonas de 
ocio, descanso y paelleros. Se trata de una subvención rela-
cionada con el turismo sostenible con la que se pretende des-
estacionalizar el turismo y que Puçol sea visitable no sólo en 
verano por la playa sino también a lo largo de todo el año.

Habla de mejoras en la movilidad, ¿para cuándo un bus que 
conecte Puçol con Rafelbunyol?
Llevamos muchos meses trabajando justo en eso, un autobús 

lanzadera que conecte los vecinos de Puçol con el metro de 
Rafelbunyol y los vecinos de Rafelbunyol con la estación de 
cercanías de Puçol. Hemos mantenido numerosas reuniones 
con la Autoridad de Transporte Metropolitano de Valencia y 
existe un convenio redactado. Tiene el visto bueno de nuestro 
Ayuntamiento, ahora falta que Rafelbunyol nos pase su pro-
puesta. 

En los últimos años grandes empresas se han instalado en 
Puçol, ¿están previstas nuevas incorporaciones al polígono?
Contamos con numerosas empresas, algunas muy grandes, y 
está previsto que próximamente se instale una nueva empresa 
puntera en su sector. Para el equipo de gobierno la creación 
de empleo es fundamental. Las puertas de mi despacho están 
abiertas para recibir a todas las empresas que quieran insta-
larse, por parte del Ayuntamiento damos todas las facilidades 
burocráticas para que decidan abrir su negocio en nuestro tér-
mino municipal.

Existe un problema de vivienda, los alquileres están en torno 
a 800 euros, ustedes ya se han adherido al Plan Vive, ¿cuénte-
nos más sobre el plan y de qué terrenos dispone el municipio?
Sí, el precio del alquiler tan alto es un problema. En este senti-
do, el mes pasado nos adherimos al Plan Vive de la Generalitat 
Valenciana para que, en suelo municipal, se pueda construir 
vivienda asequible. Contamos con varios terrenos, ahora los 
técnicos de la Conselleria nos dirán cuál de los espacios es el 
más factible para el proyecto. En nuestro caso, tenemos claro 
que queremos destinar las viviendas para los jóvenes.

Puçol cuenta con tres núcleos urbanos, ¿es intención munici-
pal poder conectar las urbanizaciones con el casco urbano?
Sí, es necesario. Hemos mantenido diferentes reuniones con 
las Consellerias afectadas y la Diputación de Valencia para la 
realización de dos proyectos. Por una parte, hacer una roton-
da en esa carretera ya que existe un problema de seguridad 
vial sobre todo en horas punta de entrada y salida de colegios. 
Por otra parte, nuestra intención es crear un carril ciclopeato-
nal que una las urbanizaciones con el casco antiguo como se 
hizo con la playa. 

La playa de Puçol es bandera azul y también han conseguido 
la bandera de Qualitur, sin embargo, sigue siendo una zona 
tranquila, ¿le preocupa la saturación?
Ya no es tan tranquila como hace años, pero no tiene nada que 
ver con las poblaciones cercanas como El Puig o La Pobla de 
Farnals, quizás por el tipo de construcción que hay en nuestra 
playa. Yo creo que sí que es posible llegar a un equilibrio entre 
la tranquilidad de los vecinos, pero también ofrecer opciones 
de ocio. El año pasado sacamos a licitación las zonas de ocio y 
este año seguirán las mismas. También ofrecemos actividades 
de ejercicio saludable, programación cultural y cine de vera-
no. El mercadito repite ubicación del año pasado y volverán 
las Food Truks.

Los incendios en el marjal de la playa del Puig y Puçol son re-
currentes, ¿hay abierta una investigación?
Es un problema y es recurrente, en Puçol hemos tenido hasta 
que desalojar a vecinos cercanos de la zona. Es difícil contro-
lar, pero también en necesario que los propietarios no tengan 
abandonados los campos.

Hablemos de la basura ¿cuándo llegarán los nuevos contene-
dores al municipio? 
El problema de la suciedad, los contenedores rotos y el servi-
cio de recogida ha sido mi lucha desde hace años. La Manco-
munitat de l’Horta Nord ha hecho una gestión nefasta y así lo 
llevo denunciando desde hace más de cinco años. Su incom-
petencia en resolver esta situación nos repercute directamen-
te a los alcaldes y alcaldesas. 
No es asumible contenedores rotos, camiones que pasan 
cuando pasan y mientras circulan van perdiendo líquidos. Yo 
quiero un pueblo limpio y el sistema, que depende de la Man-
comunitat, lleva cinco años sin contrato, con prórrogas y mal 
servicio. Ahora ya se ha licitado, por fin, el nuevo contrato y 
esperamos que los nuevos contenedores lleguen a finales de 
este mes. 

Tiene una relación muy directa con Mazón y con Camarero, 
¿qué les ha reivindicado?
Yo pido en todas las administraciones mejoras para mi muni-
cipio, antes y ahora. Ahora mismo llevamos varios temas pen-
dientes, la línea de autobús que nos conecte con Rafelbunyol 
y la mejora en la seguridad vial en la carretera a las urbaniza-
ciones y así lo he trasladado.

Ustedes se posicionaron en contra del proyecto de planta so-
lar previsto en Monte Picayo para abastecer a la gigafactoría 
de Sagunto, ¿alguna novedad? 
Nosotros no estamos a favor de que se destroce la ladera de la 
montaña, nos opusimos antes y lo hacemos ahora, pero quien 
tiene que defender la montaña no es Puçol sino Sagunto, ya 
que donde está previsto que se ubique la planta es término de 
Sagunto. Aquí (en referencia a su despacho) han venido veci-
nos de las urbanizaciones a que nos posicionemos con ellos 
en contra de la planta y así lo hicimos, pero es necesario que 
sea su alcalde de Sagunto quien de verdad se oponga al pro-
yecto.

“Generar empleo y que 
se instalen empresas en 
Puçol es una prioridad 
para el equipo de 
gobierno”

PUÇOL

SE CUMPLE UN AÑO DE ESTA LEGISLATURA Y 
EL MERIDIANO ENTREVISTA A PAZ CARCELLER, 
ALCALDESA DE PUÇOL, PARA HACER BALANCE 
DE ESTOS PRIMEROS 12 MESES Y CONOCER LAS 
POLÍTICAS QUE SE ESTÁN LLEVANDO ACABO

Alcaldesa de Puçol
Redacción

Estamos en negocaciones para poner en 
marcha un autobús lanzadera que conecte 

Puçol con el metro de Rafelbunyol 

Estamos totalmente en contra de la planta 
solar prevista en Monte Picayo, pero es 

Sagunto quien debe posicionarse, ya que le 
afecta a su término municipal, no al nuestro
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Un año en el cargo de Alcaldía, ¿Qué balance hace?
El balance es muy positivo, ha sido un año de mucho esfuerzo y 
mucho trabajo y siempre con la idea de recuperar la germanor, 
la harmonía. Un Ayuntamiento son muchas cosas pero estem 
llaurant en recte. Mucha gente se acerca a darme su apoyo y 
eso me hace sentirme valorada. Sin entrar en muchos detalles, 
hemos tenido que trabajar para conseguir arrancar cosas que 
estaban paradas, otras bloqueadas en otras administraciones y 
arrancar nueva iniciativas. Este año ha sido un reto y estar a la 
su altura ha sido un desafío constante.

El Porta a Porta implantado por Compromis fue clave en las 
elecciones municiaples, ustedes se posicionaron en contra de 
ese sistema e implantaron contenedores a su llegada a la al-
caldía ¿Cómo está funcionando el sistema mixto de recogida?
Bueno querría matizar, han sido muchas cosas, y entre ellas el 
Porta a Porta, seguramente fuera la puntilla. Nosotros observá-
bamos cierto cansancio de la gente. Y por nuestra parte notá-
bamos mucho más cariño. Eso nos hizo creer en nosotros mis-
mos y nos infundió mucho ánimo. Por la segunda parte de la 
pregunta el sistema mixto está funcionando bien y estamos en 
un proceso de mejora continua, el sistema de recogidas es muy 
importante para cualquier ayuntamiento y seguimos trabajan-
do para que esté a la altura de las expectativas de los vecinos.

Nada más llegar a la alcaldía se reunió con Susana Camare-
ro para la apertura del centro de día, ¿cómo está el centro de 
hoy?
El tema del centro de día, estuvo entre los asuntos más urgen-
tes que tuvimos abordar. Porque, volviendo a la pregunta an-
terior, el primero fue el tema de la recogida, yo tomé posesión 
un sábado y el lunes ya se estaban instalando los contenedores 
nuevos. Lo más importante para mi es cumplir con mi palabra 
y con los compromisos que asumo con los vecinos. Volvien-
do al centro de día, cuando llegamos habían deficiencias que 
impedían su apertura, nos pusimos a trabajar departamento a 
departamento para despejar las trabas y la visita de Susana nos 

ayudó a acelerar el proceso. Me siento especialmente orgullosa 
del trabajo para que la prioridad al inscribirse fuera para ma-
yores de Meliana. Hoy la mayor parte de usuarios son vecinos 
de Meliana.

La GVA y la FEMP impulsan el plan VIVE, ¿Meliana se ha adhe-
rido a este plan?
Además de estar adheridos al plan de la Generalitat, hemos 
sido de los primeros municipios en firmar el plan así que 
también vamos a ser de los primeros en empezar las acciones 
concretas. Estamos muy atentos a los distintos planes, ayudas 
o subvenciones para continuar mejorando Meliana. Entende-
mos que una parte fundamental de nuestro trabajo es colabo-
rar con otras administraciones.

Meliana se desvinculó del proyecto Turisme Carraixet, ¿Qué 
rumbo turístico se ha planteado?
Una de nuestras apuestas es el turismo y muchos municipios 
nos hemos dado cuenta de la potencialidad de nuestro turis-
mo interno. Desde este enfoque, Meliana tiene suficiente enti-
dad, suficiente potencialidad como para atraer visitantes por si 
misma. Las cifras de participantes en el Mosaic de Músiques, la 
Fira de la Tomata, carreras populares, ferias y otras actividades 
están creciendo. Por ejemplo, este año fuimos con un estand 
propio a FITUR lo que nos permitió una promoción ajustada 
a nuestras necesidades y por tanto más eficiente. Nuestros 
puntos fuertes en turismo, son la gastronomía con la paella de 
fetge de bou, la playa, el Palacio de Nolla, l’horta y su paisaje, y 
acciones específicas estacionales como la Fira de la Tomaca, el 
Belén de Barri Roca… la lista es muy larga. 

La gente acogió muy positivamente el servicio de autobús a la 
playa, ¿Cómo va a ser el servicio este año?
Nuestra intención es mejorarlo, este año es de consolidación 
pero siempre nos proponemos ir un poco más allá y este año 
ampliamos el plazo de servicio. El autobús a la playa es una 
de esas pequeñas cosas que termina siendo muy grande y que 
mejora la vida de los vecinos de Meliana. El autobús está al ser-

vicio de asociaciones, les escoles y otros colectivos como los 
jóvenes de Roca, que ahora aprovechan el autobús para venir 
a Meliana. Muchos padres se acercaron a felicitarnos porque 
ahora están más tranquilos.

¿Cuáles son los principales proyectos para Meliana más a cor-
to plazo?, ¿y a largo?
Tenemos un política de pequeños proyectos que acaban sien-
do grandes proyectos a la hora de mejorar la calidad de vida de 
los vecinos de Meliana, el autobús a la playa es un buen ejem-
plo. Trabajamos también para mejorar muchas iniciativas que 
ya tenemos. Por ejemplo, la escola d’estiu, este año es de las 
más numerosas de la comarca y ampliamos la atención a los 
niños con necesidades especiales con más monitores especí-
ficos. Tenemos una visión integral de la salud y englobamos 
deporte, cultura, sanidad y más ámbitos por ejemplo para me-
jorar la salud de nuestro mayores con deporte. En la parte de-
portiva, vamos a realizar una serie de obras en el Polideportivo 
para traerlo al s. XXI. De nuevo los detalles y las mejoras, esta 
forma de trabajar es la que nos diferencia.

¿Cómo le ha cambiado la vida en este año?,¿qué le gustaría 
trasladar a los vecinos?
Como dije al principio ha sido un año de mucho esfuerzo, ha 
sido un año de muchas emociones, la primera: la responsabi-
lidad. Estar al frente del Ayuntamiento, representar a Meliana 
es una responsabilidad que da mucho respeto. Pero según iba 
recibiendo el apoyo de las personas esta responsabilidad se 
ha convertido en fortaleza, hoy me siento fuerte para seguir 
trabajando para seguir mejorando Meliana. Durante este año 
mucha gente se ha acercado para animarme y mostrarme su 
apoyo. Esto me ha dado mucha energía. Estos ánimos son muy 
importantes para mi. Soy muy accesible y me paran a menudo 
con el ‘ara que te veig’ y creo que es una manera muy cerca-
na de conocer las necesidades de la gente. Me siento valorada. 
Para mi gobernar es servir, a mis vecinos, a mis amigos, a mi 
familia. Gobierno con la idea de la gran familia de Meliana y 
esta es mi motivación.  

“Me siento muy 
orgullosa de la puesta 
en marcha del Centro 
de Día, hoy la mayor 
parte de los usuarios son 
vecinos de Meliana”

MELIANA

SE CUMPLE UN AÑO DESDE QUE TRINI MONTAÑANA, 
ALCALDESA DE MELIANA, ACCEDIERA AL CARGO 
DESPUÉS DE VARIAS LEGISLATURAS GOBERNADAS 
POR COMPROMÍS 

Alcaldesa de Meliana
Redacción

EL MERIDIANO L’HORTA

www.elmeridiano.esTOTA LA INFORMACIÓ DE LA COMARCA EN:
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Des de la Direcció General 
de Diversitat s’ha pro-
posat un nou model de 

coordinació per a la celebració 
d’esdeveniments i actes relacio-
nats amb la població LGTBI en 
les tres províncies. En este model 
participen activament les tres ad-
ministracions al costat dels agents 
socials del sector. La principal fi-
nalitat és treballar conjuntament 
i situar en el mapa com a referent 
LGTBI a la Comunitat Valenciana.

  Entre els actes en la província 
de Valencia destaquen: Alberic: 
Segona setmana de setembre: 
Corre bandera, organitzada per 
l’Asociación Gailes. Alcantera de 
Xúquer: 22 de juny: Orgull Rural 
2024. L’Alcudia: 27 de juny: 20:00 
hores. Charrada LGTIBQ+. Casa 
de la Cultura. Alzira: 29 de juny: A 
les 19:00 hores. Manifestació des 
de la Plaça de les Lletres Valencia-
nes fins a la Plaça de Cassassús.
22 de novembre: Primer congrés 
internacional LGTBI i religions, 
organitzat per l’Asociación Gailes.
Aras de los Olmos: 29 de juny: Jor-
nada destinada a l’orgull dins del 
Festival Aras en Flor, amb l’escape 
room infantil amb temàtica LGTBI 
“Invisibles”, de la companyia Re-

LES ENTITATS SOCIALS TAMBÉ HAN COL·LABORAT

Programació d’esdeveniments 
LGTBI organitzats per la Generalitat 

i municipis de la província

Redacció

bombori Cultural, i la projecció 
del curtmetratge infantil “Ties”.
Ayora: 7 i 8 de setembre: Manifes-
tació. Betera: 17 de maig: Campan-
ya de sensibilització i consciencia-
ció enfront de la LGTBI fòbia en 
CEIPs Camp de Túria i Lloma de 
Mas i IES els Alfàbegues (repartisc 
títols literaris i marca pàgines pro-
jecte DIVERSITECAS). 24 de juny: 
Campanya ‘Bétera amb Orgull’ i 
25 de juny: Punt arc de Sant Martí 
en el mercat municipal.
  Cullera: Del 13 al 16 de juny: Pro-
grama d’esdeveniments que in-
clou pregó, tallers i experiències, 
entre les quals destaca el Diversity 
Fest, en el qual participaran ar-
tistes locals i nacionals i el 15 de 
juny: Manifestació.
  Gandia: 25 de maig: Gala Mister 
Gay. Gátova: 6 de juliol: Manifes-

tació. Jacarilla 29 de junio: 18.30 
hores. Pineda. Actuació de Sonia 
*Madoc, DJ Elena T. Lectura de 
Manifest, taller de xapes creatives, 
llocs informatius. La Pobla de Vall-
bona  29 de juny. 19.00 hores: Con-
centració i marxa en finalitzar es 
llegirà un manifest a l’Ajuntament. 
23.00 hores: Dj
Pedralba: 26 de juny. 19.00 hores. 
Projecció pel·lícula “T’estic es-
timant Bojament” Teatre SM La 
Popular. 28 de juny: 12.00 hores. 
Lectura manifest Dia de l’Orgull 
LGTBIQA+ 2024. Pl. Constitució 
19.00 hores. Xarrada “Coneixent la 
diversitat afectiu-sexual i de gène-
re”. Saló de Plens de l’Ajuntament.
   Sagunt:13 de juliol: Manifestació.
Sueca: Dissabte, 15 de juny: De 
20:00 fins les 23:00 h, a l’esplanada 
del Casal Jove, Punt Iris durant les 

actuacions del Sueca Sona. 
Divendres, 21 de juny: A les 20:00 
h, a la plaça de l’Ajuntament, en-
cesa de l’enllumenat multicolor i 
col·locació de la Pancarta en com-
memoració de l’Orgull LGTBIQ+.
Diumenge, 23 de juny: De 23.00 
fins les 2.00 h, al passeig de 
l’Alguer de Les Palmeres, Punt Iris 
amb motiu de la celebració de la 
Nit de Sant Joan.
 El divendres, 28 de juny: A les 
19:30 h, a l’esplanada del Casal 
Jove, lectura del manifiest o el 
dimenge, 30 de juny: A les 20:00 
h, al CM Bernat i Baldoví, repre-
sentació teatral: “MI FEDERICO ” 
amb l’actor suecà Emili Chaqués 
i Direcció de Joan Miquel Reig. 
Tracta la vida de Federico García 
Lorca des de la vessant més huma-
na i emocional del gran escriptor 

Escaneja el codi QR i descobreix
la programació d'esdeveniments
LGTBI a la Comunitat Valenciana

Escanea el código QR y descubre
la programación de eventos

LGTBI en la Comunidad Valenciana

Scan the QR code and discover
the programme of LGTBI

events in Comunitat Valenciana

i poeta, incidint en el respecte i la 
llibertat a l’hora d’estimar. Entrada 
gratuïta.

València
El 21 de juny va tindre lloc el pre-
gó i actuació musical en la Plaça 
de l’Ajuntament i el 28 de juny: 
Manifestació. En agost tindrà lloc 
l’esdeveniment organitzat per 
Deseo 54. i a setembre el esdeve-
niment organitzat per l’associació 
AVEGAL.
   En Xàtiva el 28 de juny a les 20:00 
hores. Inauguració exposició his-
tòria de les banderes del col·lectiu 
LGTBIQ+. Albereda Jaume I
29 de juny a les 20:00 hores: MANI-
FESTACIÓ ORGULL LGTBI+ XÀ-
TIVA 2024. Recorregut des de Casa 
de les Dones fins l’ajuntament. Arc 
de Sant Martí LGTBI+ Xàtiva.  Bus 
comarcal. Col·labora la Mancomu-
nitat de La Costera-Canal. Reserva 
de plaça al telèfon: 617 61 72 86. Al 
finalitzar Sopar de cabasset i Festa 
PrePartyOrgull a la Nau ( Ctra. Al-
zira, 1, 46800 Xàtiva, Valencia)
30 de juny  a les 19:30 hores: CIN-
EFORUM . “Te estoy amando loca-
mente” amb la intervenció de Mar 
Cambrollé. Gran Teatre de Xàti-
va. Activitat gratuïta, repartiment 
d’invitacions a Casa de les Dones 
Xàtiva.
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CARLOS F. BIELSA: “EL AYUNTAMIENTO DE MISLATA CONTINÚA TRABAJANDO POR UNA CIUDAD MÁS JUSTA, 
INCLUSIVA Y RESPETUOSA, DONDE CADA PERSONA PUEDA VIVIR SU IDENTIDAD Y ORIENTACIÓN SEXUAL CON 

LIBERTAD Y DIGNIDAD”

Mislata celebra el Orgullo reforzando sus iniciativas 
en apoyo a la diversidad y la inclusión

Con motivo del Día Interna-
cional del Orgullo LGTBI+, 
el Ayuntamiento de Mislata 

reafirma su compromiso con la 
visibilidad, respecto, igualdad y 
protección de la diversidad LGTBI 
a través de una serie de acciones e 
iniciativas que se llevan a cabo a 
lo largo del año, destacando espe-
cialmente las actividades previstas 
para estos días de junio.
  Para el alcalde de Mislata, Carlos 
Fernández Bielsa, “nuestra ciudad 
se ha convertido en referente de 
las políticas para las personas y el 
colectivo LGTBI tiene en Mislata 
una ciudad comprometida con la 
diversidad”. Además, Bielsa aña-
de que “frente a los insultos, los 
comentarios y las acciones retro-
gradas recordamos que Mislata 
es un municipio abierto y plural y 
queremos que todas aquellas per-

sonas que lo necesiten tengan un 
sitio donde acudir para sentirse 
seguras y no juzgadas”.
  El próximo 26 de junio, la Casa de 
la Dona acogerá una charla-colo-
quio bajo el lema “Por Mislata or-
gullosa. Historia de un movimien-
to social”. Este evento se enmarca 
en las celebraciones del Orgullo 
LGTBI y tiene como objetivo con-
memorar la lucha y los logros del 
movimiento, además de sensibili-
zar y educar a la comunidad sobre 
la importancia de la diversidad y 
la inclusión. 
  En paralelo, la Concejalía de Di-
versidad ha lanzado una campa-
ña de sensibilización que invita a 
la ciudadanía a colgar la bandera 
del arcoíris en sus balcones y ven-
tanas. Para facilitar esta iniciativa, 
en Casa de la Dona se están entre-
gado gratuitamente banderas a los 
vecinos y vecinas de Mislata, pro-

moviendo así un entorno de apo-
yo y solidaridad visible en todo el 
municipio.

Mensaje
Además, en el Centro Cultural 
Carmen Alborch se ha desplega-
do una pancarta con el mensaje 
“Mislata orgullosa”, reafirmando 
el compromiso del Ayuntamiento 
con la diversidad afectivosexual y 
de género, y buscando concien-
ciar a la sociedad sobre la riqueza 
de la diversidad.
  El Ayuntamiento de Mislata ofre-
ce a lo largo del año el servicio 
“Mislata t’entén”, un programa de 
orientación a la diversidad que 
proporciona apoyo a personas 
LGTBI, sus familias y su entorno. 
Este servicio incluye asesoramien-
to, formación y sensibilización, 
además de un servicio de aten-
ción con cita previa para valorar 

necesidades y ofrecer derivacio-
nes al servicio ORIENTA. “Mislata 
t’entén” está disponible para cual-
quier persona que necesite ayuda 
en relación con la aceptación de 
su identidad y expresión de géne-
ro, orientación sexual, situaciones 
de acoso o discriminación, entre 
otros.

Diversidad
Por otro lado, la campaña “Misla-
ta pantalla diversa” se lleva a cabo 
en un periodo del año con el ob-
jetivo de ofrecer proyecciones que 
aborden cuestiones de identidad y 
género, dirigidas tanto al público 
general como, de manera espe-
cial, al alumnado de secundaria. 
Este programa busca abrir pers-
pectivas, fomentar el diálogo y la 
reflexión en un momento crucial 
del desarrollo afectivo y sexual de 
los y las jóvenes.

Imagen de la campaña en el edificio municipal

La Diputació de València, a tra-
vés de la seua delegació de Tea-
tres, posarà en escena una adap-
tació de ‘Bruno, el musical que 
lo cambió todo’, amb una lectura 
dramatitzada-concert acústic de 
la companyia Off Artes Escénicas 
el dimecres 26 de juny a les 19.00 
hores en en el vestíbul del Teatre 
Principal. Amb este acte, la cor-
poració provincial col·labora en 
el programa pel Dia Internacional 
de l’Orgull 2024 de l’Ajuntament 
de València per a reivindicar la 
protecció dels drets del col·lectiu 
LGTBI+.
  “Proposem esta adaptació per a 
abordar l’assetjament a les aules 
i el que continuen patint els jo-
ves LGTBI+ per la seua identitat 
o orientació sexual; les arts escè-
niques són un canal excel·lent per 
a llançar missatges que puguen 
conscienciar a la ciutadania, i així 
vam poder comprovar-lo amb les 
funcions per a instituts i famílies 
d’esta obra durant la temporada 
de l’Escalante, ha explicat la dipu-
tada de Joventut i Teatres de la ins-
titució provincial, Rocío Gil.

Representació
‘Bruno, el musical que lo cambió 
todo’ és una obra de teatre musi-
cal de la companyia Off Artes Es-
cénicas creada i dirigida per Víctor 
Lucas i Mamen Mengó. Dirigida a 
un públic de 12 a 18 anys, aborda 
qüestions com l’assetjament esco-
lar i l’homofòbia, l’amistat, el valor 
de la família i les ferramentes amb 
les quals compta la comunitat 
educativa per a abordar els pro-
blemes del seu alumnat.
  Esta representació ha suposat 
tota una revolució al pati de buta-
ques, i esta notorietat també s’ha 
traslladat a la crítica. 

DIPUTACIÓN

‘BRUNO, EL MUSICAL QUE 
LO CAMBIÓ TODO’ PEL DIA 
INTERNACIONAL DE L’ORGULL

Redacción
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“TIPUS DE FAMÍLIA”, CONTA CONTES EN ELS CENTRES 
ESCOLARS DE LA POBLACIÓ

Sedaví involucra a la 
població en els actes 
amb motiu del dia 
LGTBI

La regidoria d’Igualtat i Po-
lítiques Lingüístiques de 
l’Ajuntament de Sedaví està 

duent a terme una sèrie d’activitats 
amb motiu del Dia de l’Orgull 
LGTBI+.
  La programació ha inclòs en tots 
els col·legis de Sedaví el conta-
contes “Tipus de família”, dirigit a 
l’alumnat de primer de primària, 
orientat a totes les famílies, amb 
l’objectiu de fomentar la diversitat 
i inclusió.
També s’han realitzat en l’IES i el 
Col·legi Sedaví tallers de preven-
ció de LGTBIFOBIA per a perso-
nes entre 12 i 18 anys de 4t d’ESO 
i Batxillerat en la qual s’ha facilitat 
una guia en pdf sobre LGTBI+ in-

cloent una memòria amb els qües-
tionaris d’avaluació passats al final 
de cada sessió, tant per part de 
l’alumnat com pel professorat i la 
Biblioteca Humana consistent en 
una trobada única amb persones 
pertanyents o relacionades amb 
col·lectiu LGTBI+ que compartei-
xen les seues experiències amb 
l’alumnat de manera individual 
responent les seues preguntes du-
rant un temps limitat.
Finalment, a través del departa-
ment de Serveis Socials situat en 
l’edifici multiusos, s’estan repar-
tint entre la ciutadania de manera 
gratuïta banderes per a balcó amb 
l’objectiu de commemorar el Dia 
Internacional LGTBI+ el pròxim 
28 de juny.

Redacción

L’ajuntament de Sedaví, per me-
diació de la regidoria de Polítiques 
Socials i l’Agència de Desenvolu-
pament Local i a través del Fons 
Social Europeu (FSE+) gestionats 
per la vicepresidència segona i 
conselleria de Serveis Socials, 
Igualtat i Habitatge duu a terme 
el programa “Connecta’t a Sedaví” 
per seté any consecutiu.
  “Connecta’t a Sedaví” pretén do-
nar informació, assessorament, 
orientació laboral i atenció social 
a veïns i veïnes del municipi de Se-
daví, amb l’objectiu d’augmentar 
la inserció soci-laboral de perso-
nes en situació o risc d’exclusió 
social, tot això dins del programa 
“Itineraris d’Inserció social”.
  Connecta’t, es duu a terme en les 
instal·lacions de l’Ajuntament de 
Sedaví. Les persones interessades 
a prendre part del projecte han de 
posar-se en contacte a través del 
telèfon 963054137, en horari de 
matins, de dilluns a divendres.
  Per a una major informació sobre 
el que s’ofereix en el programa, pot 
visitar l’enllaç directe de la pàgina 
web; https://www.connectatase-
davi.com/inicio/

SEDAVÍ

LA POBLACIÓ ORGANITZA EL 
PROGRAMA “CONNECTA’T A 
SEDAVÍ»

Un total de 20 projectes per 
un import de 2,25 milions 
d’euros.

Esta ampliació ha sigut possible 
per l’alliberament de pressupost 
a causa de les renúncies per part 
dels ajuntaments amb ajudes 
concedides i a les modificacions 
de projectes per part dels muni-
cipis beneficiats. Cal recordar que 
la convocatòria d’ajudes per a la 
millora d’àrees industrials de 2024 
té un pressupost de 33,5 milions 
d’euros distribuïts en tres línies 

d’actuació: una per a les localitats 
en risc de despoblament, una al-
tra per a la resta de municipis, i 
una tercera línia per als projectes 
d’ajuntaments que tinguen cons-
tituïda una entitat de gestió i mo-
dernització.
  Després de la concessió inicial 
d’ajudes, un total de 60 projectes 
de la línia d’actuació 2 van ser de-
negats perquè s’havia exhaurit el 
pressupost. D’estos, una vegada 
alliberat crèdit disponible, els 20 
primers per orde de puntuació 

han aconseguit obtindre subven-
cions.
  En este sentit, la consellera 
d’Innovació, Indústria, Comerç 
i Turisme i presidenta d’Ivace+i, 
Nuria Montes, ha destacat 
“l’esforç de l’Ivace per optimitzar 
i millorar els instruments de su-
port als parcs empresarials per a 
rendibilitzar al màxim els nostres 
recursos”.
  Per a Montes és fonamental que 
les subvencions “no solament 
arriben al major nombre de loca-

Torrent, La Pobla de Farnals i Benetússer 
rebran ajudes d’Ivace+i

litats, sinó que també els projectes 
siguen executats al màxim pos-
sible per a acomplir l’objectiu de 
les ajudes i dotar els espais indus-
trials amb una imatge renovada i 
els millors servicis i infraestruc-
tures per a atraure la implantació 
d’empreses i d’inversions”.

Municipis
Els municipis beneficiaris corres-
ponen a Ontinyent, Chiva, Eslida, 
Moixent, Canals, Petrer, Albalat 
de la Ribera, Benetússer, Salinas, 
Elx, Carlet, Vila-real, Castelló de 
la Plana, Vilamarxant, la Pobla 
de Farnals, Banyeres de Mariola, 
Moncofa, Torrent i Vallada.

EL MERIDIANO L’HORTA   
LA MILLOR INFORMACIÓ
SEMPRE AMB TÚ, TAMBÉ EN LES XARXES SOCIALS
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Catarroja alça la veu per 
la diversitat en el Dia de 
l’Orgull LGTBI 

Redacció

Catarroja se suma a la cele-
bració del Dia Internacional 
de l’Orgull en reivindicació 

de la diversitat i el respecte cap 
al col·lectiu LGTBI per al pròxim 
28 de juny. Una nova edició de 
l’Escola Municipal de Feminisme, 
la Festa Orgull Jove amb l’estrena 
del reportatge ‘Visibles’ i la lectura 
del Manifest, conduiran una jor-
nada on els més joves són els pro-
tagonistes.
    “És molt important que les noves 
generacions cresquen en convi-
vència amb la igualtat, la diversitat 
i el respecte cap a totes les perso-

nes. Aquest és un dia per reivindi-
car els drets del col·lectiu i aclamar 
la lluita per les seues llibertats de 
mà dels joves, que són el present i 
el futur”, ha assenyalat l’alcaldessa 
de Catarroja, Lorena Silvent.
El municipi traurà banderes dels 
sis colors de l’Arc de Sant Mar-
tí i les posarà en diferents punts 
de la ciutat, així com ha prepa-
rat diferents actes per a celebrar 
i commemorar aquesta jornada. 
L’Escola Municipal de Feminisme 
tindrà lloc el pròxim 26 de juny a 
les 18:00 hores en el TAC de mà 
de  la politòloga experta en polí-
tiques d’Igualtat, Silvia Buabent 
Vallejo, qui impartirà la conferèn-

PROGRAMACIÓ DIRIGIDA A LA GENT JOVE

cia “Construint Igualtat: diàlegs 
sobre Feminisme i Drets LGTBI” 
(inscripcions prèvies a igualtat@
catarroja.es). 
A més, el mateix divendres 28 de 
juny tota la ciutadania està convo-
cada a la lectura del Manifest a les 
12 hores a la porta de l’Ajuntament. 
Per altra banda, l’Espai Jove, on ja 
s’ha començat a repartir bandero-
les als joves que així ho vulguen, 
prepara per a aquest dia la Festa 
Orgull Jove a partir de les 20 ho-
res amb una sèrie d’activitats per a 
sensibilitzar les noves generacions 
respecte a la igualtat, la diversitat 
i la importància de la lluita pels 
drets LGTBI. Les persones assis-
tents podran gaudir d’un sopar i 
una festa amb DJ fins mitjanit.
Entre les activitats, destaca 
l’estrena del reportatge ‘Visibles’, 
una creació de l’Ajuntament de 
Catarroja que pretén visibilitzar 
diferents realitats que viuen les 
persones del col·lectiu a través de 
cinc testimonis catarrogins. “Ser-

gio, Vanessa, María, Félix i Lidia 
conten la seua història per tal de 
transmetre als més joves un mis-
satge encoratjador per a continuar 
caminant  cap un nou temps més 
divers i just on els prejudicis si-
guen rebutjats per la societat”, afe-
geix l’alcaldessa.

Comunicació
Així mateix, s’ha comptat amb la 
periodista Victoria Maso per a la 
realització de les entrevistes, pe-
riodista a la cadena valenciana À 
Punt que destaca pel seu paper i la 
seua contribució a la comunicació 
en igualtat i amb perspectiva de 
gènere.
I el comerç local no es queda al 
marge per a celebrar aquesta jor-
nada, doncs des de l’Ajuntament, 
ACYPE i La gran botiga han impul-
sat la campanya ‘Enamora’t sense 
límits’ per a incentivar un comerç 
local, de proximitat i confiança 
que fa suport al col·lectiu amb or-
gull. 

Passeig Marítim

EL DIA 6 DE JULIOL TINDRÀ LLOC UNA FESTA EN 
EL PASSEIG MARÍTIM

L’Ajuntament del Puig tre-
balla de forma continua en 
la igualtat des de tots els 

punts de vistes. També amb mo-
tiu del dia LGTBI i amb la finali-
tat de continuar conscienciant, 
entre les accions previstes desta-
ca la celebració de “L’O del Puig”.
  Es tracta d’un nou projecte amb 
el qual reivindicar una festa de 
l’Orgull lliure, diversa, moderna 

i oberta.
 Des de l’Ajuntament del Puig 
conviden a veïns i visitants a par-
ticipar en la festa “perquè al Puig 
sigues qui sigues, i estimes com 
vulgues, volem que vingues el 
dia 6 de juliol al Passeig Marítim”.
  Hi haurà festa amb DJ’s, també 
es muntarà una fira d’entitats i 
d’art, foodtrucks i moltes sorpre-
ses per als assistents.

1 8 H  /  P A S S E I G  M A R Í T I M

6 juliol

del

Festa de l’Orgull 
“lliure, diversa, 

moderna i oberta” al 
Puig

Amb l’objectiu de sensibilitzar i 
defendre els drets d’este col·lectiu 
LGTBI a la ciutat, l’Ajuntament, a tra-
vés de l’Àrea d’Igualtat, va començar 
la setmana passada la programació 
LGTBI’24 sota el lema Abraça la 
Diversitat, Paterna Orgullosa, amb 
motiu de la commemoració del Dia 
Internacional de l’Orgull el 28 de 
juny.  Entre les activitats d’este variat 
calendari d’activitats que ha orga-
nitzat el consistori *paternero desta-
quen tallers, xarrades, un Desdejuni 
Violeta, una exposició, entre altres.
  Referent a això, la Tinenta Alcalde 
de Garantia Social, Igualtat i Tradi-
cions, Isabel Segura ha destacat que 
“continuem treballant en polítiques 
socials per a conscienciar a la ciu-
tadania en valors com la igualtat, la 
tolerància i la diversitat”.

PATERNA
ABRAÇA LA DIVERSITAT, EL 
LEMA AMB MOTIU DE LA 
CELEBRACIÓ LGTBI
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AMB ESTA INICIATIVA ES BUSCA PROMOURE EL RESPECTE I LA INCLUSIÓ DE 
TOTES LES ORIENTACIONS SEXUALS 

La Mancomunitat de l’Horta Nord 
celebra la llibertat i la diversitat en 
les maneres d’estimar

La Mancomunitat L’Horta 
Nord anuncia la seua cam-
panya per a l’Orgull 2024, 

que pretén visibilitzar i celebrar 
la diversitat també en les rela-
cions i l’amor. Amb esta iniciativa 
es busca promoure el respecte i la 
inclusió de totes les orientacions 
sexuals a través d’una sèrie de 
cartells que reflectixen diferents 
persones i maneres d’estimar.
  La campanya es realitzarà a tra-
vés dels perfils en xarxes socials 
de la Mancomunitat amb ‘cartells’ 
amb el lema de la campanya: ‘A la 
Manco estimem lliures, estimem 
divers’. Amb les diferents publica-
cions es presenten també diver-
ses persones i models de relació, 
destacant la varietat d’identitats 
de gènere, orientacions sexuals i 
formes d’expressió afectiva. Amb 
esta iniciativa, la Mancomunitat 
posa de manifest la seua implica-
ció amb l’acceptació i el respecte 
cap a totes les persones, indepen-
dentment de la seua identitat o la 

seua orientació sexual. 
  El President de la Mancomuni-
tat L’Horta Nord, Fran López, ha 
destacat la importància d’esta 
mena de campanyes: “En la Man-
comunitat L’Horta Nord creiem 
fermament en una societat de va-
lors. Una societat en la qual pre-
valguen la igualtat i el respecte 
per a tots. Esta iniciativa és una 
manifestació del nostre compro-
mís amb la comunitat LGBTIQ+ i 
una crida a tota la ciutadania de 
celebrar una diversitat que ens 
enriquix com a societat. L’amor i 
la identitat són variats i tots me-
reixen ser respectats i celebrats 
de la mateixa manera”. 
  A més, en l’últim ple ordinari de 
la Mancomunitat el mes de maig 
es va aprovar PER UNANIMITAT 
la Declaració Institucional pel 
Dia de l’Orgull (28J) de la Fede-
ració Valenciana de Municipis i 
Províncies (FVMP).
  Esta iniciativa s’emmarca dins 
de la programació impulsada per 
l’àrea d’igualtat de la Mancomu-

nitat. Durant tot l’any es realit-
zen activitats i iniciatives per a 
promoure la conscienciació so-
bre diversos temes, amb especial 
atenció a promoure el respecte 
i els valors entre els més joves. 
Durant esta setmana, amb motiu 
de la commemoració de l’Orgull, 
s’organitzen tallers i xarrades per 
a promoure l’acceptació i el res-
pecte de les diverses orientacions 
sexuals i maneres d’estimar. Se-
gons recents estudis com el rea-
litzat per 40dB per a la Federació 
Estatal LGBTI+ en 2023, indica 
que quasi quatre de cada deu 
menors de 34 anys han patit as-
setjament o discriminació per ser 
LGTBI+. A més, l’11% de les per-
sones LGTBI+ d’entre 24 i 35 anys 
han patit alguna agressió física o 
sexual. 
  Esta campanya pretén fomen-
tar la comprensió sobre temes de 
diversitat, drets LGBTIQ+... De 
manera que la Mancomunitat es 
reafirme com un lloc segur i aco-
llidor per a tots i totes. 

Redacción

En un esforç per promoure la 
conscienciació i l’acció am-
biental des de les edats més 

primerenques, la Mancomunitat 
L´Horta Nord ha celebrat el Dia 
del Medi Ambient.  El president 
de la Mancomunitat, Fran Ló-
pez, juntament amb l’educadora 
ambiental de la Mancomunitat 
L´Horta Nord, subvencionada per 
la Diputació de València, han visi-
tat els quatre col·legis guanyadors 
en la tercera edició del concurs del 
cartell del dia del medi ambient 
organitzat per l’Àrea d’Educació 
Ambiental de la Mancomunitat 
l´Horta Nord. En estes visites als 
col·legis, el president de la Man-
comunitat l´Horta Nord ha estat 
acompanyat per autoritats locals 
de cada municipi guanyador.

  Els col·legis guanyadors han si-
gut el CEIP Es castell (Albalat dels 
Sorells), el CEIP Tomás Albert (Al-
buixech), i els col·legis Verge al 
peu de la Creu i CEIP Lluís Vives 
de Puçol.  En esta tercera edició, 
ha augmentat el nombre de parti-
cipants, arribant a ser més de 900 
alumnes i alumnes. Durant estes 
visites, es van entregar els premis 
als estudiants destacats en les 
seues categories, reconeixent així 
l’esforç i la creativitat de les seues 
propostes i idees per a fer de les 
seues escoles llocs més verds. 
  A més d’estes activitats, la Man-
comunitat ha reafirmat el seu 
compromís amb la protecció del 
medi ambient. El ple va aprovar 
la Declaració Institucional de la 
FEMP sobre el Dia del Medi Am-
bient.

La Mancomunitat de l’Horta 
Nord commemora el Dia del 
Medi Ambient 

Redacció

CEIP Albabat dels Sorells
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EL AYUNTAMIENTO ULTIMA UN PROGRAMA COMPLETO DE ACTIVIDADES PARA 
TODA LA FAMILIA, QUE LLEGARÁ A TODOS LOS RINCONES DEL MUNICIPIO

“A la lluna de Torrent”, multitud 
de actividades llegan a los barrios y 

urbanizaciones de Torrent

El Ayuntamiento de Torrent 
ha presentado la marca “A la 
Lluna de Torrent, un Torrent 

de cultura i de festes tot l’any”, con 
la que se englobarán todas las ac-
tividades festivas, lúdicas y cultu-
rales que se van a realizar durante 
todo el año en los barrios y urba-
nizaciones de la ciudad. La marca 
ha sido diseñada por el Estudio 
Sidney del diseñador torrentino 
Julián León.
   El consistorio está elaborando un 
completo programa de activida-
des para todos los públicos con el 

que poder disfrutar de la cultura y 
la fiesta en los barrios y urbaniza-
ciones de Torrent. Música, juegos 
infantiles y teatro para todos los 
públicos, en todos los rincones.
Tal y como ha señalado la alcalde-
sa de la ciudad, Amparo Folgado, 
“queremos que el ambiente festivo 
y cultural llegue a todos los barrios 
de Torrent. Disfrutar de una vela-
da a la fresca y a la luz de la luna, 
no solo durante las fiestas patro-
nales sino también durante el res-
to del año”.
La marca “A la Lluna de Torrent” 

desprende un halo de moderni-
dad y de frescura, adaptándose a 
cualquier imagen propia del even-
to que se celebre.

Marca
El diseñador Julián León ha pre-
sentado el diseño a la alcaldesa, 
así como a los concejales de Cul-
tura, Aitor Sánchez; Fiestas, María 
Fernández y Participación Ciuda-
dana, Ana Penella, quienes han 
manifestado su compromiso e 
ilusión con esta nueva iniciativa, 
pensada para toda la ciudadanía.

Nueve agentes toman 
posesión como policías 
locales de Torrent

El Salón de Plenos del Ayun-
tamiento de Torrent ha 
acogido el acto de toma de 

posesión de nueve agentes de la 
Policía Local como funcionarios 
de carrera. El acto ha estado pre-
sidido por la Alcaldesa de Torrent, 
Amparo Folgado, y el Secretario 
General de la Administración, 
Eduardo Balaguer. También han 
estado presentes el Comisario Jefe 
de la Policía Local, Eduardo Mar-
tínez, la concejala de Movilidad y 
Seguridad Ciudadana, Sonia Roca, 
así como diferentes mandos poli-
ciales y miembros del equipo de 
gobierno y de la corporación mu-
nicipal.
Tras la jura de los cargos y la firma 
del acta correspondiente, la Alcal-

desa ha dedicado unas palabras 
de agradecimiento a la Policía Lo-
cal por su trabajo diario en pro de 
la seguridad de los ciudadanos. Ha 
destacado la importancia de la la-
bor que realizan los agentes y les 
ha animado a seguir velando por 
la seguridad de Torrent con la mis-
ma dedicación y profesionalidad 
que hasta ahora.
Amparo Folgado también ha te-
nido palabras de reconocimiento 
para el Comisario Jefe, Eduardo 
Martínez, que se jubila mañana 
tras más de 40 años de servicio en 
la Policía Local. Ha destacado su 
trayectoria profesional y su com-
promiso con la ciudad, deseándo-
le lo mejor en su nueva etapa.
  Por su parte, los nuevos agentes 

EL COMISARIO JEFE, EDUARDO MARTÍNEZ SE JUBILA 
TRAS MÁS DE 40 AÑOS DE SERVICIO

Presentación

Nuevos policías locales de Torrent

El Ayuntamiento de Torrent ha 
iniciado los trámites para la futu-
ra construcción de un tanque de 
tormentas en Parc Central, con 
el objetivo de dar solución a los 
problemas de inundaciones que 
se producen en la zona de la calle 
Londres ‘48 y calles adyacentes, 
como Montreal ‘76 o Barcelona 
‘92, en momentos de lluvias to-
rrenciales.
   Esta zona recibe aguas pluvia-
les de El Vedat y de zonas como el 
Camí del Realón, y en caso de llu-
vias intensas, los colectores no son 
capaces de succionar toda el agua, 
lo que provoca inundaciones. 
Además, la rotonda entre las calles 
Londres ‘48 y Munich ‘72 está más 
elevada que la propia calzada de la 
calle, lo que agrava la situación.
El futuro tanque de tormentas 
tendrá como función laminar las 
aguas pluviales, es decir, acumu-
larlas cuando los colectores se en-
cuentren saturados y canalizarlas 
posteriormente de forma contro-
lada, evitando así las inundacio-
nes.
    En estos momentos, la delega-
ción de Urbanismo del Ayunta-
miento de Torrent está redactan-
do el pliego para la redacción del 
proyecto, la dirección de la obra 
y la coordinación de seguridad y 
salud. Una vez aprobado, se soli-
citarán los permisos pertinentes a 
la red de carreteras de la Genera-
litat Valenciana y a Ferrocarrils de 
la Generalitat Valenciana (FGV), 
ya que la zona está rodeada por 
la autovía de Torrent y las vías del 
metro a Picassent. Y continuará el 
proceso para su futura construc-
ción.
   La alcaldesa, Amparo Folgado, 
ha afirmado que “minimizar los 
daños por lluvias extremas en esta 
zona de Parc Central es un com-
promiso que adquirimos con los 
vecinos y vecinas, y que, como 
Ayuntamiento, iniciamos los trá-
mites para poder construir el tan-
que de tormentas”. Por su parte, 
el concejal de Urbanismo, José 
Francisco Gozalvo, ha subrayado 
que “estamos dando los primeros 
pasos para que el tanque de tor-
mentas de Parc Central pueda es-
tar construido cuanto antes”.
  El Ayuntamiento de Torrent sigue 
trabajando por la seguridad y el 
bienestar de los vecinos y vecinas, 
que se han visto afectados por las 
lluvias torrenciales en la zona más 
nueva de la ciudad.

PREVENCIÓN

PRIMEROS PASOS PARA 
LA CONSTRUCCIÓN DE UN 
TANQUE DE TORMENTAS EN 
PARC CENTRAL

han expresado su satisfacción por 
haber conseguido este hito en su 
carrera profesional y se han com-
prometido a trabajar con respon-
sabilidad y entrega para servir a 
los ciudadanos de Torrent.

Comisario
El Comidario Jefe, Eduardo Martí-
nez, ha agradecido a la Alcaldesa y 
a toda la corporación municipal su 
apoyo a la Policía Local. También 
ha dirigido unas palabras de alien-
to a los nuevos agentes, animán-
doles a desarrollar su trabajo con 

vocación y profesionalidad.
  Martínez es licenciado en Dere-
cho, en el año 1980 ingresaba en la 
Policía Local de Valencia. Ascen-
dió a Inspector jefe de la Policía 
Local de Catarroja y en 1988 pa-
saba a ser Comisario Jefe del cuer-
po en Torrent. Cuenta con varias 
condecoraciones y felicitaciones, 
entre las cuales destaca la Cruz al 
Mérito Policial del Ministerio de 
Interior. “Lealtad, profesionalidad 
y entrega total”, son algunos de los 
méritos que Amparo Folgado ha 
ensalzado en Eduardo Martínez.

El Ayuntamiento de Torrent ha 
ejecutado recientemente un am-
bicioso contrato de gestión de la 
movilidad que promete transfor-
mar las condiciones de desplaza-
miento dentro del municipio. Este 
proyecto, financiado por la Unión 
Europea en el contexto del Plan de 
Recuperación, Transformación y 
Resiliencia (NextGenerationEU), 
se articula en tres grandes ejes: 
el despliegue de pasos de peato-
nes inteligentes, la instalación de 
un sistema de smartparking y el 
montaje de radares de control de 
velocidad.
   La primera fase del proyecto ha 
visto la instalación de seis nuevos 
pasos de peatones inteligentes, di-
señados para mejorar la seguridad 
de los viandantes al cruzar la arte-
ria principal de la ciudad, la Ave-
nida al Vedat. Estos pasos de pea-
tones cuentan con mecanismos 
de detección de personas y un 
sistema de señalización luminosa 
que se activa al paso de los peato-
nes, aumentando así su visibilidad 
para los conductores. “La segu-
ridad de nuestros ciudadanos es 
una prioridad, y con estos nuevos 
pasos de peatones inteligentes, 
garantizamos que los viandantes 
sean vistos con suficiente antela-
ción, reduciendo el riesgo de acci-
dentes,” ha comentado.

TORRENT

MEJORA LA MOVILIDAD DE 
LA CIUDAD CON NUEVOS 
SISTEMAS INTELIGENTES
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LA REDACCIÓ DEL PROJECTE I DIRECCIÓ D’OBRA S’HA LICITAT PER MÉS DE 
200.000 EUROS

La Fe construirà un nou edifici que 
albergarà una unitat d’aïllament 
d’alt nivell per a atendre pacients 

amb malalties infeccioses

L’Hospital Universitari i 
Politènic La Fe té previst 
construir un nou edifici en 

el seu cara sud, entre l’entrada 
d’Urgències i el Banc de Sang, per 
a albergar una unitat d’aïllament 
d’alt nivell que serà referent per a 
tota la Comunitat Valenciana.
  La redacció del projecte i poste-
rior direcció d’obra s’ha licitat per 
més de 217.000 euros. Una vegada 
es dispose del projecte, es licitarà 
l’obra d’execució de l’edifici, la 
construcció del qual s’escometrà 
sense interferir en l’activitat assis-
tencial de l’hospital.
  Este tipus d’unitats han de com-

plir uns criteris acordats pel Con-
sell Interterritorial i el Centre de 
Coordinació de Alertas i Emer-
gències Sanitàries, ja que la seua 
funció és brindar una atenció de 
qualitat, adequada i eficient a pa-
cients amb malalties infeccioses 
d’alt risc per a garantir la màxima 
protecció als professionals i el mí-
nim risc de transmissió a terceres 
persones.
  El gerent del departament de 
salut València-La Fe, José Luis 
Poveda, ha explicat que “per a 
aconseguir este objectiu es re-
querixen, a més d’especialització 
amb formació i entrenament con-

tinuats per part del personal sani-
tari, unes condicions estructurals 
específiques que garantisquen 
la seguretat i *biocontención del 
microorganisme responsable de 
la possible malaltia infecciosa 
d’alt risc”.
  Així mateix, Poveda ha destacat 
que este tipus d’instal·lacions es-
pecialitzades en el tractament de 
pacients amb malalties altament 
contagioses i perilloses “són ne-
cessàries per a preservar la salut 
pública en un món tan globalit-
zat i complex com l’actual. A més, 
han d’estar ateses per personal 
mèdic i d’infermeria tan altament 

capacitat com el de La Fe”.
  En concret, la unitat projectada 
a l’Hospital La Fe serà un mòdul 
encastat en l’edifici actual però aï-
llat estructuralment d’ell. Tindrà 
dos altures, una superfície apro-
ximada de 250 metres quadrats 
per cadascuna de les dos plantes 
i serà plenament accessible per a 
persones amb discapacitat, a més 
d’energèticament eficient.

Accés
Per a preservar la seguretat de tre-
balladors i malalts, el nou edifici 
tindrà un accés directe i contro-
lat amb videovigilància. A més, 
les habitacions estaran aïllades 
mitjançant compartiments per 
a evitar la difusió d’aerosols, dis-
posaran de sistemes de pressió 
negatives, recanvis periòdics de 
l’aire, filtres HEPA, així com dis-
positius i circuits per a l’adequada 
eliminació de residus, entre altres 
requisits.
  La persona ingressada estarà 
monitorada de manera perma-
nent mitjançant un circuit de 
videovigilància i disposarà d’un 
sistema de comunicació interna. 
Quan el personal haja d’entrar en 
contacte directe amb el malalt, 
haurà d’emprar equips de protec-
ció individual especials.

Hospital La Fe

Primer, escaneja este codi QR

Després fes clic en “Seguir”

Seguir

Encara no 
segueixes el 
nostre canal 
de WhatsApp? Les notícies destacades 

de la teua comarca 
en el apartat “Novedades” del teu WhatsApp, 

consulta-les quan vulgues, sense notificacions ni publicitat

15 ANYS PORTANT-TE 
TOTA LA INFORMACIÓ 
DE LA COMARCA DEL 

CAMP DE TÚRIA

Renfe llança una nova campanya 
de ‘Superprecios’ per a viatjar este 
estiu en trens AVE i Avlo en la lí-
nia Madrid-València, entre el 22 
de juliol i el 8 de setembre, des de 
7 euros en trens Avlo i 14 euros en 
AVE. Els bitllets d’esta oferta esta-
ran disponibles en la web i en la 
resta de canals de venda habituals 
de Renfe fins a l’1 de juliol.
  La circulació diària de tots els 
trens de Renfe (de viatgers i mer-
caderies) evita cada any l’emissió 
de 4,1 milions de tones de CO₂ i 
suposa un estalvi energètic equi-
valent a més de 1,1 milions de to-
nes de petroli. 
 Renfe compta amb la certifica-
ció ‘Carboni Neutre’ atorgada per 
AENOR per a tots els nostres trens 
elèctrics, tant de viatgers com de 
mercaderies, la qual cosa destaca 
el compromís amb la sostenibilitat 
i l’objectiu de ser més eficients en 
l’ús de l’energia elèctrica de trac-
ció mitjançant plans de conducció 
eficient i l’ús del fre regeneratiu. 
  Els trens elèctrics de viatgers i 
mercaderies de Renfe garantixen 
que no produïxen emissions di-
rectes (no hi ha processos de com-
bustió) i a l’ésser l’energia elèc-
trica d’origen 100% renovable es 
pot parlar de descarbonització o 
“neutralitat de carboni”, ja que no 
es produïxen emissions indirectes 
tampoc en origen. 

RENFE

LLANÇA UNA CAMPANYA 
DE ‘SUPERPRECIOS’ PER A 
VIATJAR ESTE ESTIU ENTRE 
MADRID I VALÈNCIA 
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La Mancomunitat prorroga la gestió 
del col·legi d’educació especial La Unió 
a l’associació de familiars Prodefi

La Junta de Govern de la Man-
comunitat de l’Horta Sud ha 
donat llum verda aquesta se-

tmana a la pròrroga del contracte 
per a la gestió integral del col·legi 
d’educació especial La Unió a 
l’Associació Pro Discapacitats 
Educatives Funcionals i Inclusives 
(Prodefi), integrada per les famí-
lies de l’alumnat.
  El contracte, que es va formalit-
zar el 19 de juliol de 2023 per un 
any, es prorroga ara per un temps 
idèntic, fins a finals de juliol de 
2025, amb l’objectiu de donar con-
tinuïtat al servei. 

De manera paral·lela, la junta de 
govern ha aprovat la despesa co-
rresponent i compromés la dota-
ció pressupostària per a atendre la 
pròrroga.
   El col·legi la Unió, situat en el 
Vedat de Torrent, és propietat de 
la Mancomunitat de l’Horta Sud 
per cessió de les famílies, si bé el 
gestiona l’associació Prodefi i el 
finança la Conselleria d’Educació, 
a través d’un conveni amb la insti-
tució comarcal. La Mancomunitat 
rep els fons del Consell i els trans-
fereix a Prodefi perquè atenga les 
despeses del centre.

   L’actual edifici data de la prime-
ra dècada del present segle i és 
hereu d’un altre anterior, que van 
impulsar les famílies, situat en el 
nucli urbà de la ciutat i cedit en el 
seu moment per l’Ajuntament de 
Torrent. 
  En 1980 va començar com a Cen-
tre de Teràpia i Estimulació Pre-
coç i en 1987 es va convertir en el 
Col·legi d’Educació Especial La 
Unió. 

Centre
En l’actualitat, un total de 13 alum-
nes, d’entre 3 i 21 anys, assisteixen 

L’ENTITAT HA REMÉS UNA CARTA EN LA QUAL RECLAMA QUE LA GENERALITAT 
ACTUALITZE ELS FONS DESTINATS AL CENTRE, CONGELATS DES DE 2011

Centre escolar

al centre, que té una plantilla de sis 
docents, sis educadors, dos fisio-
terapeutes i una mestra d’audició 
i llenguatge, que es finança sobre 
la base del contracte que sufraga 
la conselleria. A més, la Generali-
tat Valenciana aporta, de manera 
directa, una infermera.

Carta de les famílies
Durant la junta de govern, el pre-
sident de la Mancomunitat, José 
F. Cabanes, va donar compte a la 
resta de components de la carta 
enviada a la institució comarcal 
per Prodefi en la qual es manifesta 
que, des de l’any 2011, està conge-
lada l’aportació que el centre rep 
de la Generalitat Valenciana, que 
ascendeix 674.680 euros.
  Prodefi explica que aquesta si-
tuació ha generat un “dèficit crei-
xent”. L’entitat afig que, segons el 
mòdul que la Generalitat aplica en 
els seus pressupostos als centres 
concertats d’aquest tipus, La Unió 
hauria d’estar rebent 760.025,10 
euros anuals.
  Atés que en els tres últims el 
col·legi ha tingut una despesa su-
perior al de la subvenció (en el curs 
2020/2021 va ser de 703.098,11 
euros, mentre que en 2021/2022 
va ascendir a 681.036,72 euros i 
en el cicle 2022/2023 va sumar 
736.045,38 euros) el centre acu-
mula un dèficit d’uns 90.000 eu-
ros. D’aquí ve que en la carta, Pro-
defi reclame a la Generalitat que 
actualitze la subvenció.
La Junta de Govern de la Man-
comunitat va acordar recolzar 
aquesta petició i traslladar l’escrit 
a la Conselleria d’Educació.

L’Horta Sud es va convertir per 
dos dies en l’epicentre del pro-
jecte Interreg Europe Urbancoop, 
l’objectiu del qual és millorar el 
desenvolupament urbà a través de 
l’intercanvi d’experiències.
   L’esdeveniment va començar a 
la Sala Cívica de l’Antic Mercat de 
Torrent amb l’obertura del pre-
sident de la Mancomunitat i al-
calde de Sedaví, José F. Cabanes, 
davant els socis vinguts des de la 
Universitat de Torí (a la regió de 
Piemont italiana), així com insti-
tucions d’Estònia, Irlanda i Bul-
gària. “Aquest projecte representa 
una oportunitat única per a totes 
les nostres ciutats i regions. En 
la Mancomunitat de l’Horta Sud 
creiem fermament en els valors 
de la cooperació, la solidaritat i la 
sostenibilitat”, va destacar Caba-
nes.
  Després de l’obertura, van inter-
vindre representants d’organismes 
i institucions comarcals com la 
Fundació Horta Sud, amb la ini-
ciativa ‘Serà 2030’; Florida Univer-
sitària, a través el seu nou grau de 
Lideratge Emprenedor i Innovació 
(LEINN), i el personal tècnic de 
l’àrea de Pactes Territorials. Tots 
ells van posar en comú projectes 
i mostraren interés per eines crea-
des pel departament com la base 
de dades del banc d’ocupació.
  Durant el segon, i últim dia, va 
tindre lloc la reunió de networ-
king a la Sala Qworking de l’edifici 
de Quart Jove, a Quart de Poblet, 
per a compartir bones pràctiques 
urbanes amb tots els socis, plante-
jant unes noves estratègies que ja 
funcionen en altres països. Amb el 
projecte URBANCOOP es pretén 
examinar oportunitats i els desa-
fiaments actuals i futurs.

HORTA SUD

REPRESENTANTS DE CINC 
PAÏSOS DEBATEN SOBRE 
DESENVOLUPAMENT URBÀ 

L’Horta Sud impulsa la creació d’un Consell 
Comarcal de Coordinació de Seguretat

Redacció

Els nous reptes en matèria de 
seguretat, la major càrrega 
de treball de les Policies Lo-

cals, l’augment de competències 
en algunes matèries i la proximitat 
territorial entre els municipis de 
la comarca -alguns separats per 
un carrer-, requereixen una major 
col·laboració intermunicipal. Per 
això, les prefectures de Policia Lo-
cal de la majoria de poblacions de 
l’Horta Sud han reclamat la creació 
del Consell Comarcal de Coordi-
nació de Seguretat. Aquesta és la 

principal conclusió de la jornada 
celebrada aquest dimecres, 12 de 
juny, en la Mancomunitat de l’Horta 
Sud, en la qual han participat repre-
sentants d’alcaldies i regidories de 
Seguretat, de prefectures de Policia 
Local i del cos d’oficials. 
   La cita va tindre com a precedent 
altres trobades celebrades en els dos 
últims anys. La jornada s’ha iniciat 
amb la intervenció del president de 
la Mancomunitat, José F.Cabanes, 
qui ha defensat la necessitat d’una 
major coordinació policial entre 
els municipis de la comarca per a la 

prestació de serveis com el de Vio-
gen, el sistema de protecció de les 
dones víctimes de violència mas-
clista, especialment amb l’augment 
previst de casos que els cossos de 
seguretat hauran d’atendre per la 
instrucció de la inactivació super-
visada.
      A continuació, es van desen-
volupat diverses ponències i in-
tervencions, a càrrec del cap de 
Policia Local de Silla, Pedro Orte-
ga; el comissari d’Alfafar, Santiago 
Valcárcel; l’oficial de Silla, María 
de la Mar López, i el cap de Policia 

Local d’Aldaia, David Lerma. Les 
intervencions han culminat amb un 
fòrum d’intercanvi i propostes de les 
prefectures de Policia Local, en el 
qual han acordat elevar a la Manco-
munitat de l’Horta Sud la proposta 
de la creació del Consell Comarcal 
de Coordinació de Seguretat, per a 
treballar de manera conjunta des 
de la Mancomunitat serveis que són 
competència de la Policia Local i 
aconseguir una actuació més eficaç.
  Entre les matèries que aquest Con-
sell abordaria estan les pròpies de 
Viogen (que ja suposa actualment 
una experiència important de coor-
dinació), la cobertura policial en 
les festes i els grans esdeveniments, 
l’educació viària o els atestats. 
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EL FESTIVAL MUSICAL SE CELEBRA ENGUANY DEL 25 AL 28 DE JUNY EN LA PLAÇA DE LA LLOTGETA

El SiFaSol de Catarroja arriba a la XII edició 
amb avantguarda, rock, percussió i jazz 

La regidoria de Cultura de 
l’Ajuntament de Catarroja 
organitza la nova edició de 

SiFaSol, el festival de música que 
arriba a la XII edició amb una «tra-
jectòria consolidada i un públic 
fidel a la cita per la qualitat mu-
sical dels concerts i pels diferents 
estils, en una aposta per impulsar 
la indústria cultural valenciana i 
aportar noves veus des de Cata-
rroja al circuit musical alternatiu», 
comenta la regidora de Cultura, 
Dolors Gimeno.

25 de juny
El festival començarà el dimarts 25 
de juny amb Rafa M. Guillén & The 
Jazz Walkers que presentarà el seu 
últim treball «Shining Forever», 
una mirada heterogènia i eclèc-
tica del jazz, on es barregen els 
sons, llenguatges i harmonies del 
jazz tradicional amb ritmes i tex-
tures de la música llatina, la brasi-
lera, el funk o el flamenc. Rafa M. 
Guillén, músic versàtil format en 
l’aprenentatge clàssic i en l’estudi 
i pràctica del jazz i d’altres músi-
ques, compagina la seua carrera 
com a trombó solista en nombro-

ses formacions orquestrals amb 
el lideratge de la banda The Jazz 
Walkers.
   Dimecres, 26 de juny, la cantau-
tora, compositora, actriu i referent 
indiscutible en el rock espanyol, 
Christina Rosenvinge presentarà el 
seu nou disc «Los Versos Sáficos», 
inspirat en la misteriosa figura i 
obra de la genial poeta grega Safo 
de Lesbos i que recull les cançons 
compostes per ella per al projecte 
teatral «Safo» amb dos temes inè-
dits. Safo va ser una celebritat en 
el seu temps, però fins als nostres 
dies ha arribat només una míni-

ma mostra de la seua obra, amb la 
qual ha jugat Rosenvinge des del 
pop contemporani amb la finalitat 
de celebrar i renovar l’esperit he-
donista i indòmit que va nàixer a 
l’illa de Lesbos en el segle VII AC. 
Un treball que trenca la barrera del 
temps que separa ambdues dones 
–fortes, cadascuna a la seua mane-
ra, representatives del seu temps-, 
actualitzant paral·lelismes enfront 
de conceptes com el desig, la pas-
sió i la llibertat.

Sandra Monfort
Dijous, 27 de juny, amb una gran 

Redacción

dosi de personalitat i audàcia, 
Sandra Monfort ens presentarà 
«La Mona», segon treball en solita-
ri de la cantant de Pedreguer que 
consolida la seua rotunda versati-
litat com a lletrista, compositora i 
intèrpret. En paraules de la crítica 
especialitzada «Un festí de textu-
res, ritmes i sentiments oposats». 
Monfort és tradició i avantguarda. 
Ancestralitat i modernitat. Tacte 
orgànic i digital. Caire endèmic i 
forà. La carrera de Sandra Monfort 
s’ha forjat sobre aquest reguitzell 
de dualitats. El seu és un perfil 
versàtil, però també d’artista amb 
molt d’esme. Una dona que sap 
combinar la tècnica amb la intuï-
ció.

Percussió
Divendres, 28 de juny, serà el torn 
d’Amores, grup de percussió con-
temporània, que celebrarà les més 
de tres dècades damunt l’escenari. 
El grup, que pren el seu nom de 
l’obra homònima del compositor 
John Cage, compleix 35 anys des 
que Pau Ballester, Ángel García i 
Jesús Salvador «Chapi» van fundar 
el grup. Al llarg de la seua trajec-
tòria, Amores ha desenvolupat un 
paper decisiu en l’evolució de la 
música per a percussió en l’àmbit 
estatal. En la clausura del festival, 
Amores ens presentarà «Ubuntu», 
espectacle on s’uneix la música 
tradicional africana i l’avantguarda 
sonora. Ritmes ancestrals i mi-
nimalisme que proposen -en 
col·laboració amb Asso Mbaye i 
Elisabeth Mendy- la música i la 
dansa com a formes universals de 
connexió.

Plaça Llotgeta 
Tots els concerts es realitzaran a 
les 22.30 hores en la plaça Llotge-
ta i serà necessària una invitació 
per a accedir. Per a fer-se amb una 
invitació cal acudir a la Casa de la 
Cultura (carrer Esteve Paluzié, nú-
mero 2) de dilluns d divendres de 
16.30 a 20.30 hores. Només es po-
dran recollir dues invitacions per 
persona.
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DES DEL CONSISTORI INSISTEIXEN QUE LA REALITZACIÓ D’AQUEST PROJECTE “ÉS IMPRESCINDIBLE” PER A 
EVITAR “QUE ALGUN DIA HÀGEM DE LAMENTAR DANYS PERSONALS”

Aldaia demana a la Generalitat que 
desbloquege el projecte de desviament 
del barranc de la Saleta 

El ple municipal va aprovar en 
el ple municipal celebrat el 
passat 28 de maig una moció 

a través de la qual sol·liciten a la 
Generalitat Valenciana que desblo-
quege el projecte de desviament 
definitiu del barranc de la Saleta. 
En aquest sentit, expliquen que la 
zona urbana d’Aldaia s’ha vist “his-
tòricament afectada pel desbor-
dament d’aquest barranc”, i assen-
yalen que els problemes d’aquest 
llit “apareixen ja en la seua capça-
lera”, on s’incorporen els cabals 
del barranc del Pozalet en període 
d’inundacions. Així, -continuen- 
“són freqüents els desbordaments 
al costat de l’eix del Distribuïdor 
Comarcal Sud (CV-33) i zones an-
nexes”. Aigües avall d’aquest punt, 
el barranc “penetra en el nucli urbà 
d’Aldaia”, on acaba perdent per 
complet el llit, “la qual cosa pro-
voca freqüents i greus inundacions 
en aquest municipi”, d’ocurrència 
quasi anual.

  Referent a això, destaquen que, 
tant la Confederació Hidrogràfica 
del Xúquer com la Generalitat Va-
lenciana, han dedicat “nombrosos 
esforços” en l’estudi de la proble-
màtica i la proposta de solucions 
per a reduir el risc d’inundació. 

Barranc
Així, al març de 2021, la Confe-
deració va iniciar la redacció del 
projecte “Condicionament del 
barranc de la Saleta tram Aldaia – 
Nou llit del Túria”, amb l’objectiu 
obtindre un document actualitzat 
que incloguera el drenatge com-
plet del barranc de la Saleta des del 
seu encreuament amb l’A-3 fins al 
nou llit del riu Túria. Aquest pro-
jecte actualitza, integra i adequa a 
la normativa vigent les propostes 
aprovades anys arrere “Via verda 
Xirivella – nou llit del Túria”, -redac-
tada per la Generalitat Valenciana 
en 2006-, i “Drenatge del barranc 
de la Saleta al seu pas per Aldaia i 
Quart de Poblet ” -elaborada per la 

Redacción

La plaça Europa d’Aldaia va vibrar 
amb l’energia i entusiasme de la II 
Fira Animalista que es va celebrar 
amb una notable afluència de pú-
blic, i els seus animals, i en un am-
bient festiu des de les 10 del matí.
  La trobada va oferir un fum 
d’activitats per a totes les edats, 
incloent jocs, concursos, activitats 
infantils i pintacares, que va man-
tindre entretingut al públic al llarg 
de tota la jornada. El moment més 
esperat arribava amb el concurs 
caní, on els gossos van desfilar 
en una passarel·la competint en 
les categories d’encant, simpatia 
i educació. Els guanyadors es van 
emportar aplaudiments i premis, 
destacant pel seu carisma i habi-
litats.

Exhibició
A més, es va realitzar una impres-
sionant exhibició de agility, mos-

trant la destresa i velocitat dels 
animals, així com un taller de co-
rrecció de conducta canina, amb 
consells per a millorar la convi-
vència amb les seues mascotes.

Associacions
La fira també va comptar amb 
nombrosos estands d’associacions 
animalistes, que no sols van ofe-
rir informació i productes per a la 
cura animal, sinó que també van 
promoure l’adopció responsable, 
una iniciativa que va fomentar la 
trobada de noves llars i va sensibi-
litzar al públic sobre la importàn-
cia de l’adopció.
  El grup de Corresponsals Aldaia va 
destacar per la seua col·laboració, 
encarregant-se de la distribució de 
dorsals per al concurs i organit-
zant una col·lecta de productes de 
segona mà i aliments per a donar a 
les protectores. La seua tasca soli-
dària va ser fonamental per a l’èxit 
de l’esdeveniment i va demostrar 
el compromís de la joventut i tota 
la comunitat amb la causa anima-
lista.
 Entre els assistents, l’alcalde Gui-
llermo Luján i la regidora de Be-
nestar Animal Laura Delgado.
  La jornada va culminar amb una 
obra de teatre infantil, dedicada 
a la conscienciació sobre el pro-
blema de l’abandó de mascotes. 
Una fira en la qual es va realitzar 
gratuïtament el cens genètic caní 
d’ADN a cada ca que va passar per 
l’estand i no disposava del registre 
obligatori.

ALDAIA
LA II FIRA ANIMALISTA 
D’ALDAIA FOMENTA LA 
SOLIDARITAT I CONVIVÈNCIA

LA LOCALITAT NATAL DE L’EX JUGADOR DEL VALÈNCIA CF I LA SELECCIÓ ESPANYOLA S’EMOCIONA JUNTAMENT 
AMB A L’ALDAIER EN LA PRESENTACIÓ DE LA SEUA BIOGRAFIA ‘JUAN’, DEL PERIODISTA FRAN GUAITA

El Teatre Auditori Municipal 
TAMA d’Aldaia va viure una 
gala de gran emoció amb 

l’homenatge al qual fora un dels 
protagonistes de l’època daura-
da del València CF, entre 1999 i 
2004, Juan Sánchez el “Romario 
d’Aldaia”.
  El periodista Fran Guaita, i amic 
de Sánchez, va idear la festa des-
prés de mesos de treball de camp i 
redacció del llibre biogràfic ‘Juan’ 
que es va presentar entre sorpre-
ses i emocions per al futbolista 
que no va poder evitar les llàgri-
mes, especialment en recordar a 
la seua família en aquells anys: 
“A mi només se m’ocorre ‘gràcies’. 
Gràcies a tothom. Crec que no 
tindré vida per a poder agrair tot 
l’afecte…”. Sánchez va arrancar di-

Aldaia ret homenatge a Juan Sánchez

Redacción

Homenatge a Juan Sánchez

verses llargues i sentides ovacions 
del públic.
  En l’esdeveniment, de portes 
obertes, es van projectar imatges 
de tota una trajectòria, així com 
de l’avanç d’una localitat en crei-
xement, i vídeos d’amics i com-
panys, i es van realitzar entrevistes 
in situ a persones importants en la 
vida de Juan com el seu professor 
de la infància, l’exfutbolista mític 
també d’Aldaia, Vicente Guillot, o 
les seues filles.
  El colofó era, per tant, la presen-
tació del llibre que recull la bio-
grafia del davanter aldaier, una 
obra “imprescindible” per a tots 
aquells que han gaudit amb els 
gols de Sánchez.

Llibre
L’alcalde d’Aldaia, Guillermo 

Luján, tancava amb paraules 
d’admiració i agraïment convi-
dant a la lectura del llibre i lloant 
“la humilitat i el ser sempre amb 
orgull d’Aldaia”. 
  El llibre, editat per l’ajuntament, 
es va repartir de manera gratuïta 

entre els assistents.
  Finalment, la festa acabava amb 
música en directe i unes llargues 
cues per a recollir la signatura del 
seu protagonista en el seu llibre, 
que ja passa a recollir part impor-
tant de la història d’Aldaia.

Confederació en 2010- i inclosa en 
el “Projecte d’Adequació ambiental 
i drenatge de la conca del Pedrís 
vessant a l’Albufera”.
  Així, des del consistori posen 
l’accent que la paralització del pro-

jecte de desviament del barranc 
de la Saleta “suposaria que Aldaia 
perdera una oportunitat històrica 
per a dur a terme aquesta obra que 
és una demanda històrica dels nos-
tres veïns i veïnes”.

Barranquet d’Aldaia
La fira va comptar 

amb nombrosos 
estands d’associacions 

animalistes
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Amb l’arribada de l’estiu 
Aldaia obri el perio-
de d’inscripcions per a 

l’Escoleta o Campus d’estiu de xi-
quets i xiquetes en totes les edats 
educatives, enguany amb més op-
cions i cobertura que mai.
  Este 2024 Aldaia oferix el tradi-
cional Campus d’estiu del Polies-
portiu Jaume Ortí, per setmanes o 
quinzenes, incloent juliol, agost, 
l’última setmana de juny i la pri-
mera de setembre, amb l’objectiu 
d’oferir la máxima conciliació 
possible a tots els tipus de famílies 
i horaris que poden comprendre 

Els campus de vacances donen cobertura i 
diversió amb ‘Viu l’estiu a Aldaia’

Redacción

des de les 7 del matí, per a edats 
entre els 3 i els 14 anys.
  Per altra banda, la gran novetat 
és que enguany, a més del Cam-
pus Esportiu a Aldaia es pot triar 
també per al mes de juliol Art Es-
tiu, per a practicar teatre, dansa, 
música i cant o arts plàstiqes a la 
Casa de la Música, per a xiquetes i 
xiquets d’entre 6 i 14 anys.
  Per a les més menudes i menuts, 
s’obri termini també per al Cam-
pus d’estiu de Llavoreta. Durant 
els mesos de juny i juliol per a pú-
blic de 0 a 3 anys, i oferint horaris 
des de les 7 del matí a les 17 hores 

de la vesprada.
  I per a persones joves i adoles-
cents es presenta, entre altres co-
ses, el Campament Juvenil, amb 
oci educatiu a la platja per a nas-
cuts entre 2006 i 2010, una gran 
experiència que presenta l’àrea de 
Joventut d’Aldaia per a una setma-
na d’aprenentatge divertit, del 30 
de juny al 7 de juliol.
  D’esta manera, ja estan oberts 
els terminis de presentació de so-
licituds i inscripcions, fins el 12 
de juny per a persones empadro-
nades a Aldaia i fins el 14 per a la 
resta d’usuaris.

Aldaia aposta per la millo-
ra de les instal·lacions es-
portives municipals i, en 

aquesta línia, l’Ajuntament està ul-
timant els plecs per a la licitació de 
les obres de rehabilitació integral 
de les dues pistes de tenis i els tres 
frontons del Poliesportiu munici-
pal Jaume Ortí amb una inversió 
de 250.000 euros. Segons indiquen 
fonts municipals, s’espera que els 
treballs donen inici pròximament 

i assenyalen que aquests no afec-
taran els accessos al recinte ni als 
residents de les vies públiques 
pròximes i s’efectuaran de la ma-
nera menys molesta possible.
  Per part seua, des de l’Oficina 
Tècnica expliquen que les actua-
cions a realitzar en les pistes de 
tenis consistiran en la reparació 
del paviment, sanejat de clivelles, 
segellament i reparació de la base 
d’aquestes àrees multiesportives, 
reconstrucció de cércol perimetral 

deteriorat i substitució del clos en 
mal estat.

Reforma
Pel que respecta als frontons, els 
treballs de reforma consistiran en 
el sanejat i reparació dels murs, la 
renovació i sanejat del paviment 
per a sumar adherència o el mar-
cat de la pista amb aplicació de 
dues mans de línies de joc amb 
resina acrílica blanca, entre altres 
treballs.

L’Ajuntament d’Aldaia dedicarà 250.000 euros 
a la rehabilitació i millora de totes les pistes de 
tenis i frontó del poliesportiu

Redacció

L’AJUNTAMENT D’ALDAIA ESTÀ ULTIMANT ELS PLECS PER A LA LICITACIÓ DE LES 
OBRES DE REHABILITACIÓ INTEGRAL 

‘Aldaia Ràdio a escena’ triomfa 
amb la seua primera edició

Aldaia Ràdio ha celebrat 
en gran la primera edició 
d’Aldaia Ràdio a escena, 

un cicle en viu, amb públic i sobre 
l’escenari del Teatre del Mercat on 
es va generar el millor ambient 
entre l’equip col·laborador i un 
públic entregat i amb entrada lliu-
re. Sense Filtres va ser el primer 
programa en provar esta nova op-
ció de comunicació de proximitat 
i participativa amb el guardonat 
nadador aldaier, Javi Català, com a 
convidat especial.
  D’esta manera, el pòdcast arran-
cava entre aplaudiments i amb el 
conductor de l’espai, Jordi Gadea, 
animant el públic des del primer 
moment. Seguidament, junt a la 
resta de l’equip Ramon Pages, Al-
berto Manzanera i Marieta Garcia, 
es va passar a l’entrevista, amb el 
seu format fresc i divertit. Després 
van fer partícep al públic triant 
cinc preguntes que els assistents 
havien dipositat prèviament en 
una urna. En eixa línia de bon rot-
llo es van respondre les preguntes, 
dirigides al convidat o a l’equip del 
programa, i entre les persones del 
públic participants es van regalar 
cinc entrades dobles per a la pro-
pera temporada del TAMA.
  El convidat del programa, Javi 
Català, responent a tot el que se 

li preguntava entre risses, va im-
provisar una demostració en viu 
d’alguns consells de com reaccio-
nar en cas que algú entre en una 
parada cardíaca. El mateix Jordi 
es va prestar per a la demostració 
que es va guanyar la gran ovació 
del públic.

Pòdcast
La pausa del pòdcast arribava a 
ritme de música en directe, amb el 
grup Sume, que va crear un bonic 
ambient en veu i guitarra. A con-
tinuació, va començar el concurs 
d’endevinar sèries mítiques de 
la televisió amb sols les primeres 
notes de les seues sintonies. Dos 
van ser les persones guanyadores 
de dos conjunts de regals d’Aldaia 
Ràdio entre els presents. 
  Finalment, la iniciativa de 
l’emissora municipal d’Aldaia 
complia expectatives, segons la 
regidora, Laura Delgado: “Un ba-
lanç més que positiu, des d’Aldaia 
Ràdio, ja que l’objectiu era apro-
par a la gent a la seua emissora 
municipal i oferir noves formes de 
comunicació divertides, fresques 
i fomentant els millors valors del 
nostre poble. Tot un èxit que se-
guirà, esperem, durant molts anys 
sobre l’escenari del bonic Teatre 
del Mercat”.

Aldaia i Estellés omplin el 
TAMA

La clau que obri tots els cors’ 
és un espectacle únic, ho-
menatge a l’obra de Vicent 

Andrés Estellés, que va reunir a 
l’escenari del TAMA d’Aldaia a 
més de 200 persones (professio-
nals i amateurs) que van juntar les 
seues veus, arts i instruments en 

homenatge al poeta valencià més 
destacat del segle XX, una idea de 
l’aldaier i musicòleg Francesc Vall-
decabres que estes institucions no 
van dubtar en cap moment a oferir 
el seu suport, com l’Àrea de Cultu-
ra de l’Ajuntament d’Aldaia amb 
Empar Folgado al capdavant.
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ABRIMOS
UN NUEVO CANAL DE
COMUNICACIÓN

Todas las noches de lunes a viernes
a las 20.30h recibirás un audio con

las noticias más destacadas del día.
Sólo tienes que seguir este enlace

y escribir la palabra: ALTA

Picassent conclou la VIII Fira 
del Comerç i la Tapa amb èxit de 
participació

Picassent ha celebrat este cap 
de setmana la VIII edició de 
la Fira del Comerç i de la 

Tapa. Un total de 26 empreses, (11 
comerços i 15 bars i restaurants), 

han estat presents al recinte firal 
ubicat a la Plaça del Mercat i al ca-
rrer Gómez Ferrer per donar a co-
néixer i tastar els seus productes. 
  La Fira ha sigut un èxit de partici-

pació i visites. Així ho ha manifes-
tat la regidora de l’àrea de Comerç, 
Leticia Hernandis, qui s’ha mos-
trat molt satisfeta amb el resultat 
de la Fira. 

LA VOTACIÓ POPULAR ATORGA EL PREMI AL MILLOR STAND I A LA MILLOR TAPA

Fira del comerç

  “Els objectius principals de la 
Regidoria eren augmentar la vi-
sibilitat del comerç local, reduir 
les cues en les casetes de tickets i 
apropar l’event a altres segments 
del públic. Tot això, sense perdre 
l’essència de la Fira. En este sentit, 
crec que estem avançant en la di-
recció correcta. En breu, ens reu-
nirem tots els agents implicats per 
fer una valoració més detallada i 
que ens permeta seguir millorant 
en pròximes edicions. Vull també 
agrair a totes les persones que han 
participat pel seu esforç i implica-
ció”. 
  Durant tot el cap de setmana, 
totes les persones que han passat 
per la Fira han pogut dipositar el 
seu vot a les diferents bústies di-
positades en diversos punts del re-
cinte per designar el millor stand i 
la millor tapa.
  Així, el resultat de la votació po-
pular ha assignat el premi al millor 
stand per a l’espai creatiu de Maria 
Ceballos, ubicat al carrer Gómez 
Ferrer 13-B; i la tapa més votada 
ha sigut la número 27, oferida pel 
Mesó «Racó de l’Horta», consistent 
en un con d’albergínia, formatge 
de cabra i poma caramel·litzada.

La zona afectada per la 
contaminació acústica a 
Xirivella s’amplia en més de 
3.000 vivendes
AENA ESTÀ ENVIANT UNA CARTA A LES NOVES 
COMUNITATS DE PROPIETARIS AFECTADES

Aena ha revisat i ampliat la 
zona afectada per la petja-
da acústica dins de l’IV Pla 

d’Aïllament Acústic de l’aeroport 
de València. Esta nova delimitació 
afecta a al voltant de 3.050 noves 
vivendes a Xirivella, que d’esta 
manera podran sol·licitar les aju-
des per a la seua insonorització. 
Amb esta revisió, ja són més de 
6.400 les vivendes afectades pel 
soroll dels avions en la localitat.
  Guillermo Garrido el regidor 
d’urbanisme explica que Xirive-
lla «és, sens dubte, el municipi 
més afectat per les molèsties de 
l’aeroport. L’any 2015, passaven 
pel nostre cel 5 milions de pas-
satgers i l’any passat l’aeroport va 
tancar amb 10 milions de passat-
gers. I tot apunta al fet que con-
tinuarà creixent sense necessitat 
d’ampliar la pista. Tots veiem la 
ruta dels avions, s’escolten i són 
visibles des de qualsevol posició 
a Xirivella. No mantenen les ru-
tes establides, per la qual cosa les 
molèsties es perceben més enllà 
de l’actual delimitació de la petja-

da acústica».
  Garrit confirma que des d’este 
equip de govern «estem estudiant 
el Pla d’Acció associat al Mapa 
Estratègic de Soroll de l’aeroport 
de València (MER), presentarem 
al·legacions per a exigir totes les 
compensacions possibles i, per 
descomptat, que la petjada acús-
tica cobrisca gran part de la ciutat 
de Xirivella perquè les vivendes 
siguen beneficiades d’estes inver-
sions acústiques».

Pla d’Aïllament Acústic
Respecte a este quart Pla 
d’Aïllament Acústic, l’Ajuntament 
de Xirivella presentarà diverses 
observacions per considerar-lo in-
suficient. El consistori sol·licitarà 
que la petjada acústica s’ajuste 
al volum real del trànsit aeri, que 
s’ha augmentat considerablement 
en els últims temps  i que es tin-
guen en compte les desviacions 
en les trajectòries dels vols, tant 
horitzontals com verticals, que 
s’observen en els mateixos infor-
mes aportats per Aena.

PAIPORTA

El govern local acaba el pri-
mer any de la nova legis-
latura aprovant en el ple 

inversions per valor prop de 2,9 
milions d’euros provinents dels 
romanents de l’any 2023. El pres-
supost de 2023 s’ha liquidat amb 
un resultat pressupostari positiu 
de 8,9 milions i un romanent po-
sitiu de tresoreria de 15,9 milions.
  El regidor d’Hisenda i Adminis-
tració General, Vicent Císcar, va 
informar la corporació del bon 
estat dels comptes públics de 
l’Ajuntament que mantenen el 
deute zero, un pagament a proveï-
dors de 7 dies de mitjana i una ges-
tió pressupostària que va perme-
tre aprovar en l’últim ple part del 
romanent per a iniciar inversions 
per valor de 2,9 d’euros.
  Gràcies a esta incorporació 
s’aproven les inversions per a la 
urbanització del Carrer José Se-
grelles i el nou aparcament al cos-
tat de l’estació de Metrovalencia, 
per valor d’1 milió d’euros aproxi-
madament; l’ampliació de terreny 
per al col·legi Jaume I amb un cost 
de 800.000 €; inversions en el  Po-
liesportiu de 480.000 €; una apor-
tació municipal de més de 170.000 
euros que complementa les inver-
sions de l’IVACE per a la moder-
nització dels polígons industrials; 
l’adquisició de portaféretros nous 
per als cementeris i de mobiliari 
per a la renovació dels espais de 
treball del consistori.

Ajudes socials
A més, Vicent Císcar, ha explicat 
que durant este any de legislatura 
s’han augmentat les ajudes socials 
i a la conciliació familiar, s’ha re-
forçat la neteja i manteniment de 
carrers, parcs i jardins gràcies a 
l’augment pressupostari del 13% 
per a ESPAI i Urbanisme i s’ha 
posat en marxa el nou servici del 
SASEM per a l’atenció de la salut 
mental. “Estes mesures són possi-
bles gràcies a la bona gestió pres-
supostària, al gasto responsable i a 
les inversions amb una visió pràc-
tica que vetla per la millora del dia 
a dia de la ciutadania” afirma.

INCORPORA 2,9 MILIONS 
DELS ROMANENTS PER A 
INVERSIONS URBANÍSTIQUES
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PER TERCER ANY CONSECUTIU, LA CIUTADANIA DE MISLATA PODRÀ GAUDIR 
D’ACTUACIONS MUSICALS COM LES DE VICCO, DAVID OTERO I POL GRANCH

La gira de ‘LOS40 Summer Live’ 
torna a Mislata en estiu

Mislata tornarà a acollir 
el dijous 25 de juliol un 
dels concerts de la gira 

de ‘LOS40 Summer Live’. Aquest 
esdeveniment, que s’ha consoli-
dat ja com una cita destacada en 
el calendari estiuenc de Mislata 
després de celebrar-se dos edi-
cions consecutives, atrau a milers 
de persones per a gaudir del millor 
de l’escena pop nacional amb ar-
tistes emergents i estreles de pri-
mer nivell.
  Per l’escenari que se situarà en 
la Plaça Major de Mislata passa-
ran enguany les i els artistes Vic-
co, Charlie USH, David Otero, La 
Beba, Pol Granch, Soge Culebra, 
Hilario, Adexe & Nau, César AC, 

Noan, Elio Leiros, Mayo i Lucas 
Curotto –procedents de l’última 
generació d’OT- i el DJ Óscar Mar-
tínez. Aquest elenc d’artistes de-
mostra que és la gira d’estiu més 
gran i reeixida del país.
  Per a l’alcalde, Carlos Fernández 
Bielsa, “és un honor per a nosaltres 
rebre aquest esdeveniment per 
tercer any consecutiu i oferir a la 
ciutadania mislatera l’oportunitat 
de gaudir d’un concert de tal mag-
nitud i qualitat”. A més, Bielsa, 
agraix especialment a la Cadena 
SER i LOS40 per haver triat de nou 
Mislata per a fer una parada de la 
gira i “reforçar la programació mu-
nicipal amb més música i cultura 
oberta i de primer nivell per a totes 

les persones”.

Artistes
En les dos edicions passades, 
l’escenari de ‘LOS40 Summer Live’ 
a Mislata va acollir a artistes de re-
nom com Chanel, Depol, Nil Mo-
liner, Abraham Mateo, i Bombai, 
entre altres. Aquestos concerts 
van arribar a congregar a més de 
10.000 assistents, i s’espera que en-
guany l’esdeveniment mantinga la 
mateixa afluència. Per eixe motiu, 
el concert continuarà sent gratuït, 
permetent que tots els mislaters i 
mislateres i visitants puguen gau-
dir d’una nit de música en viu amb 
alguns dels artistes més destacats 
del moment.

Manises inaugura la XVI 
Biennal de Ceràmica amb el 
lliurament de premis

Manises va celebrar l’acte 
d’inauguració de la XVI 
Biennal Internacional 

de Ceràmica de Manises (BICM) 
2024, al parc dels Filtres, i es van 
entregar els premis d’aquest presti-
giós concurs d’àmbit internacional, 
que reconeixen el valor de l’art de 
la ceràmica i convergeixenaquesta 
tradició centenària amb les infini-
tes possibilitats de l’avantguarda 
d’aquesta disciplina.
  El regidor de Cultura i Promoció 
de la Ceràmica de l’Ajuntament de 
Manises, Xavier Morant, assegura 
que “la XVI Biennal Internacional 
de Ceràmica de Manises és una 
mostra de gran importància per a 
la nostra localitat, sobretot ara com 
a Ciutat Creativa de la Unesco, 

perquè ens proporciona una vi-
sió actual de la ceràmica, amb les 
aportacions i les propostes de les i 
els artistes que volen usar el mate-
rial ceràmic com a eina de treball i 
creativitat al seu art contemporani”.
  “La BICM també és important 
perquè atorguem un premi que 
poques biennals de ceràmica te-
nen, que és el guardó de disseny 
de producte ceràmic, el qual hem 
anat consolidant any rere any, per 
a atorgar el prestigi que es mereix 
aquest tipus de producte utilitari 
elaborat amb ceràmica”, afegeix 
Morant.
  En la modalitat de ceràmica ar-
tística, el primer premi ‘Ciutat de 
Manises’, dotat amb 8.000 euros (en 
2022 era de 5.000 €), recau en l’obra 

LA MOSTRA AMB LES OBRES SELECCIONADES 
ESTARÀ OBERTA AL PÚBLIC FINS AL 13 DE SETEMBRE

Imatge de l’any passat

Guanyador

El projecte de formació per a per-
sones adultes d’Alaquàs, integrat 
pel Centre Públic de Formació 
de Persones Adultes Enric Valor 
(CPFPA) i la Universitat Popular 
Unpàs d’Alaquàs, va clausurar 
ahir, dimecres 19 de juny, el curs 
2023-2024 amb una gran quantitat 
de públic assistent.
  L’alcalde d’Alaquàs, Toni Saura, 
va reconéixer la seua alegria “per 
veure el Castell d’Alaquàs tan ple”. 
Amb paraules del primer edil: 
“Alaquàs fa 17 anys que ofereix 
formació per a persones adultes, 
i aquest era l’objectiu quan es va 
treballar per tal d’aconseguir que 
el Castell d’Alaquàs fora un edifi-
ci per al poble. Com cada any, en 
aquest acte de clausura, podem 
estar ben satisfets del que va su-
posar aquell esforç. Per això, vull 
felicitar totes les persones que han 
vingut a formar-se un any més, així 
com el professorat per preocupar-
vos per la nostra gent major”.
  El director del CPFPA, Vicent Sán-
chez, va reconéixer el treball que 
realitza el professorat “per a oferir 
la millor resposta formativa, amb 
un programa conjunt i agermanat 
entre les dues escoles”. “Hui de-
mostrem un any més que la força 
de l’educació de persones adultes 
està més viva que mai. Per aquest 
motiu, vull felicitar tot l’alumnat 
pels seus èxits acadèmics i perso-
nals,  pel que suposa tornar a les 
aules després de tants anys. Sou 
els millors ambaixadors nostres a 
l’hora d’inspirar altres persones”, 
va assegurar.
  En representació d’Unpàs va in-
tervindre Inocencia Badía, que va 
reivindicar “la tasca de les perso-
nes docents perquè no sempre és 
fàcil impartir classe a persones 
adultes. Es tracta d’un compendi 
de respecte, paciència i empatia”. I 
va afegir: “No sols venim a ensen-
yar, sinó a compartir experiències 
perquè creiem en aquest projecte, 
i en la tasca educativa i social que 
realitzem”.
  Les alumnes Pilar i Corina, en 
representació de l’Associació 
d’Alumnes, encarregada de l’acte 
de cloenda i del sopar posterior, 
van pronunciar unes paraules 
d’agraïment i van informar del tre-
ball dut a terme al llarg de l’any.
  L’acte va finalitzar amb una mos-
tra d’alguns dels treballs.

FORMACIÓ

EL CENTRE DE FORMACIÓ DE 
PERSONES ADULTES ENRIC 
VALOR I LA UNIVERSITAT 
POPULAR UNPÀS CELEBREN 
LA CLAUSURA DEL CURS 
2023-2024

Sin título, de Juan Ortí (Espanya). 
El segon premi ‘Ciutat de Manises’, 
amb un valor de 4.000 euros (3.000 
€ en l’edició anterior), és per a la 
peça Saint Alien, de Yuriy Musatov 
(Ucraïna).
  En la mateixa categoria, la creació 
La Preciosa, d’Aitana Rodríguez 
Alabalejo (Espanya), obté el premi 
‘Ciutat de Vénissieux’ per a me-
nors de 35 anys, amb una dotació 
econòmica de 1.800 euros. El pre-
mi ‘Fundació Museu de Montelu-
po’, que correspon a una residència 
artística en aquesta ciutat agerma-
nada amb Manises, va destinat a 

Estourbir or not estourbir, de Fa-
bienne Withofs (Bèlgica).
  A més, el jurat decideix atorgar 
tres mencions d’honor a les obres: 
Agregación Iterativa, de Javier Pe-
randones (Espanya); Flying Ob-
jects, de Velimir Vukicevic (Sèrbia), 
i Metamorphosis, d’Anca Dragu 
(Romania). 
  Pel que fa a la modalitat de dis-
seny de producte ceràmic, es lliu-
rarà el premi ‘Ciutat de Manises’ en 
aquesta categoria, que passa dels 
3.000 als 4.000 euros, que recau en 
el treball Lucerna, de Carlos Martí-
nez Mediero (Espanya).

Immersa en les Festes de Sant 
Joan, la localitat de Massanassa 
anuncia la seua XXVII edició del 
Festival Internacional Música i 
Festa, un reconegut esdeveni-
ment musical amb un destacat 
programa d’artistes nacionals i 
internacionals. 
  “De nou, Música i Festa torna per 
a posar un punt i final, melòdic, 
festiu i artístic a les Festes de Sant 
Joan. Una setmana que obrirà 
amb la seua música les portes de 
l’estiu”, expressa Paco Comes, al-
calde de Massanassa. “El festival 
s’ha consolidat com un referent 
de primer orde, no sols a Massa-
nassa, sinó que el seu abast arriba 
als pobles i ciutats de la comar-
ca, on a poc a poc ha anat fent-se 
lloc en el calendari musical va-
lencià mostrant la gran diversitat 
d’oferta musical que el caracterit-
za”, afirma l’alcalde.
  I és que, cada any, el Festival 
Internacional Música i Festa de 
Massanassa que organitza el 
Servici municipal de Cultura de 
l’Ajuntament de Massanassa, al 
costat del director artístic, Vicent 
Campos, proposa un programa 
d’actuacions per a tots els gustos. 
Des de jazz, passant per òpera, 
quartets de vent, percussió, me-
tall, cors, fins a espectacles de 
gran calibre musical. 

MASSANASSA

XXVII EDICIÓ DEL FESTIVAL 
INTERNACIONAL MÚSICA I 
FESTA 
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Alboraya se prepara para 
disfrutar de sus Fiestas Pa-
tronales. La programación 

de este año será del 6 de julio has-
ta el 14 de julio. Como novedad, 
este año las fiestas del Carmen 

(Port Saplaya) serán del 19 al 21 
de julio, y las de La Patacona del 
26 al 28 del mismo mes.
Las fiestas de Alboraya serán un 
año más de las primeras de la 
temporada estival, marcando el 

LAS FIESTAS DE LA PATACONA Y PORT SAPLAYA TAMBIÉN SERÁN EN EL MES DE JULIO

Alboraya empieza el verano 
con sus fiestas patronales

Alboraia dona la benvinguda un 
any més a l’estiu amb les Festes 
Majors. Què seria de les vacances 
escolars, de passar el matí a la pla-
tja i tindre un pla per a la vesprada 
i nit, eixa orquestra que tant ens fa 
moure el cos i eixe moment únic de 
sopar en les casetes sense les nos-
tres festes?

Enguany ens hem atrevit amb una 
programació un poquet més espe-
cial. De portar eixa sensació única 
a un ‘non stop’ durant el mes de 
juliol. Per primera vegada en la his-
tòria d’Alboraia, un sol més celebra 
les Festes dels tres nuclis urbans, 
sense haver d’esperar a setembre 
perquè la música, els riures i les 
activitats pròpies d’aquesta cele-
bració les visquem en La Patacona.

L’Ajuntament, les associacions lo-
cals, clubs esportius, voluntariat i 
treballadors municipals s’han es-
forçat al màxim per a fer les millors 
festes. I una Policia Local, Protecció 
Civil i Guàrdia Civil que està en tot 
moment alerta. Un treball en equip 
del qual Alboraia està enormement 
agraïda i que no sempre és visible, 
però que ens permet gaudir a tots i 
totes de l’inici d’un gran estiu.

Que màgic és aquest moment, veri-
tat? És un instant en el qual totes les 
persones que se senten d’Alboraia, 
siga perquè són ací les seues arrels, 
perquè un dia es van instal·lar ací 
o perquè senten que Alboraia for-
ma part de les seues vides d’alguna 
manera, i aquelles persones que 
ens visiten podem sentir el mateix 
pel municipi.

Part d’eixa màgia la recull la por-
tada d’aquest llibret, el cartell 
guanyador del concurs d’enguany. 
Alfonso Giménez Ventura ha fet 
un estupend treball il·lustrant les 
Festes en una sola imatge. Perquè 
aquesta imatge, aquest llibret, és 
molt important. Com deia Vicent 
Andrés Estellés, “Assumiràs la veu 
d’un poble, i serà la veu del teu po-
ble, i seràs, per a sempre, poble”. Un 
treball de tantes persones només 
pot reflectir la veu d’un poble, la 
veu d’Alboraia.

Feliç estiu
I bones festes

Miguel Chavarría Díaz
Alcalde d’Alboraia

SALUDA DE L’ALCALDE

inicio del verano para la localidad 
de l’Horta Nord, y convirtiéndo-
lo en uno de los puntos clave del 
ocio en la zona. 
  La programación contará con in-
finidad de actividades y eventos, 
desde las esperadas orquestas y 
paellas, hasta eventos deporti-
vos, exposiciones, concursos y 
conciertos. Y por supuesto el Día 
de la Horchata, que se celebra el 
9 de julio. El programa de fiestas 
puede consultarse completo en el 
web municipal www.alboraya.es , 
donde también hay información 
para las inscripciones a los even-
tos que lo requieran.
El sábado 6 de julio empezarán 
las fiestas con el preludio del Fes-
tival de Guitarras Esteve - Vila 
d’Alboraia, con la Orquesta de 
Corda Polsada de la Societat Mu-
sical d’Alboraia, a las 19h en el 
Auditorio Municipal. A las 19:30h 
el festival de teatro itinerante 
Clap Clap empezará en la plaza 
de la Constitución. 
A las 20:30h el alcalde de Albo-
raya, Miguel Chavarría, dará el 
inicio oficial a las fiestas en el Re-
cinto Ferial, acompañado de la 
Corporación Municipal. A las 23h 
la orquesta La Pato será la encar-
gada de empezar la fiesta. 

Concierto
El domingo 7 de julio es el dia del 
Corpus Christi, que contará con 
eventos y actividades variadas 
durante toda la jornada, finali-
zando con el concierto de Ramo-
nets a las 22:30h y de la Big Band 
Blue de la SMA en el Recinto Fe-
rial.

  El lunes 8 de julio es el dia de 
Sant Roc, en el que los clavarios 
de San Roc harán la tradicional 
entrega de rotllos y ciris, además 
de pasacalles y procesión. El día 
acabará con el festival de play-
backs de las Fallas de Alboraya. 
  El 9 de julio será el Día de la Hor-
hata, con el tradicional reparto de 
horchata artesana y fartons a las 
12h. También hay preparadas di-
ferentes actividades para conocer 
el cultivo y elaboración de la hor-
chata del Club de Producto Arte-
sanos de la Horchata, gracias a la 
colaboración entre Alboraia Tu-
risme y el Gremio de Horchateros 
Artesanos. A las 20h la SMA hará 
un concierto en el Auditori Muni-
cipal, y la Orquesta Scream cerra-
rá la jornada festiva a las 23h, en 
el Recinto Ferial. 
  El dia de Sant Cristòfol, 10 de 
julio, contará con una jornada 
variada que acabará con la Or-
questa Montecarlo a las 23h en el 
Recinto Ferial. 

Paellas
 El 11 de junio, día de Sant Isidre 
Llaurador, será la noche de pae-
llas y para acabar, la Tokyo Band 
Orquesta. El viernes 12 será el día 
de nuestras personas mayores 
que acabará con la Orquesta Eu-
foria.
  El sábado 13 se realizará el XI 
concurso de pintura al aire libre 
“Pinta al Carrer” y las tradiciona-
les calderas , y por la noche, la Or-
questa Máxima. El domingo 14 se 
celebrarán los actos tradicionales 
de la Mare de Déu d’Agost, y el 15 
una misa por nuestros difuntos. 

Fiestas 2023

La orquesta Montecarlo estará en fiestas
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ELS CENTRES COSTANERS TINDRAN MÉS FACULTATIUS

Sanitat reforçarà els centres 
sanitaris de La Patacona, 
Port-Saplaya, Platja de la Pobla 
de Farnals, Puçol i El Puig

Redacción

La Conselleria de Sanitat ha 
presentat hui a les organitza-
cions sindicals, durant la reu-

nió de la Taula Sectorial de Sanitat, 
la seua previsió de la planificació 
per a cobrir l’assistència sanitària 
durant els mesos d’estiu. Per a això, 
s’ha previst un pressupost de 79,5 
milions d’euros, que suposa un in-
crement de 7,2 milions respecte a 
l’any passat.
  Estos fons es dirigixen tant a con-
tractes de substitució per a cobrir 
al personal sanitari que es troba 

de descans estival, com a les con-
tractacions addicionals que es 
pretenen realitzar per a reforçar 
els centres d’Atenció Primària i 
consultoris de les zones de major 
afluència turística, sempre que 
existisca personal disponible.
  El conseller de Sanitat, Marciano 
Gómez, ha explicat que “la planifi-
cació presentada en la taula secto-
rial, condicionada a la disponibili-
tat de personal, pretén mantindre 
pràcticament la mateixa prestació 
assistencial que es va oferir l’estiu 
passat”.

  Amb la finalitat de millorar 
l’atenció sanitària en zones turísti-
ques de major afluència, la Conse-
lleria de Sanitat ha planificat, a més 
de l’obertura de 20 consultoris au-
xiliars d’estiu, accions de reforç en 
altres 65 centres d’atenció sanitària, 
mitjançant l’increment de personal 
en centres de salut, centres sanita-
ris integrats o consultoris.
  A la comarca de l’Horta es preveu 
reforçar els centres sanitaris costa-
ners de La Patacona, Port-Saplaya, 
Platja de la Pobla de Farnals, Puçol 
i El Puig.

Puçol, El Puig de Santa María, La Pobla 
de Farnals i Alboraia aconseguixen la 
bandera Qualitur per a les seues platges

Redacció

LA BANDERA QUALITUR RECONEIX AIGÜES NETES I ARENES CUIDADES

Un any més Puçol, El Puig, 
La Pobla de Farnals i Al-
boraia han aconseguit les 

banderes Qualitur per a les seues 
platges.
   A la Comunitat Valenciana, Turis-
me Comunitat Valenciana ha con-
cedit la Bandera Qualitur 2024 a 
un total de 204 platges i cales de 39 
municipis de la Comunitat Valen-
ciana, que disposen de certificats 
de qualitat, medi ambient o acces-
sibilitat, avalant així l’excel·lència 
d’este recurs turístic costaner.
  D’esta manera, este estiu a la pro-
víncia de València onejarà la ban-
dera Q en 17 municipis que són: 
Canet d´En Berenguer, Sagunt, 
Puçol, El Puig de Santa María, La 
Pobla de Farnals, Alboraia, Va-
lència, El Perelló-Sueca, Cullera, 
Tavernes de la Valldigna, Xeraco, 

Daimús, Gandia, Bellreguard, Mi-
ramar, Piles i Oliva.

Reconeiximent
La Bandera Qualitur reconeix 
l’esforç dels municipis que ofe-
rixen platges amb aigües netes i 
arenes cuidades, mesures de vigi-
lància, servicis higiènics, equipa-
ments lúdics, mesures de protec-
ció ambiental i la garantia de la 
seua accessibilitat universal.
La província de València és la que 
major nombre de municipis té 
amb banderes Qualitur, ascen-
dint a 17 destins, que aglutinen 59 
certificats (45,4% del total) i distri-
buïts en 44 platges, representant 
el 22% del total. En nombre de 
certificats destaquen Cullera (amb 
12) i València amb 7. En nombre 
de platges sobreïx també Cullera, 
amb 8 platges certificades i Oliva 
amb 6.

Foios presenta una nova edició 
d’Escènia

Escènia, Mostra de Teatre 
Emergent de Foios, alça el 
teló de la seua XXII edició 

amb el repte d’impulsar compan-
yies que comencen la seua carre-
ra i acostar les arts escèniques al 
públic fusionant cultura de primer 
nivell amb patrimoni. Del 3 al 13 
de juliol, les quatre companyies 
valencianes seleccionades com-
partiran escenari amb les funcions 
de l’alumnat de Foios Escola de 
Teatre (FET) i Via Escènica a la 
Casa dels Artillers.
  Sergi Ruiz, alcalde i regidor de 
Cultura de Foios; Jordi Tamarit, de 
l’oficina tècnica d’Escènia; Alberto 
Baño, actor, productor teatral de 
la companyia Contrahecho i jurat 
d’aquesta edició; i Amparo Vayà, 
directora, dramaturga, actriu i 
professora de FET, han sigut els 
encarregats de revelar les princi-
pals línies d’enguany, en el qual la 
imatge gràfica està feta per Juárez 

Casanova estudi i Begoña Tena 
serà l’amfitriona.
  Ruiz ha detallat que a aquesta úl-
tima convocatòria s’han presentat 
82 companyies de tot l’Estat, «la 
qual cosa evidencia que són molts 
els equips que ens trien per a ini-
ciar la seua carrera i aconseguir 
eixe suport institucional i del pú-
blic».
  El Comité de Selecció, format 
per espectadors, professionals de 
les arts escèniques, membres del 
Consell Municipal de Cultura o 
crítics, han triat finalment quatre 
companyies, totes elles valencia-
nes: La Figuera Infinita, La valen-
ciana, Áriba Teatre i La penúltima 
Teatre. «Aquesta fórmula de se-
lecció no és habitual en aquesta 
mena de certàmens, per la qual 
cosa en Escènia també apostem 
per una democràcia de la cultura 
que considerem fonamental per a 
la seua consolidació», va explicar.
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en plena Alameda (hoy por hoy al-
berga dos casas unifamiliares) y que 
también fue zona de baile para los 
vecinos.

La actividad era poca, cine y baile, 
pero multitudinaria. Los vecinos de 
Albalat dels Sorells, Foios, y Meliana 
asistían a los cines andando y feste-
jando las mejores películas de carte-
lera. El cine Bombilla era de los más 
conocidos de Horta Nord aunque los 
municipios colindantes tenían bien 
más grandes o más pequeños.

El ejemplo claro de municipio con 
muchos cines fue Alboraia: existió el 
cine Montecarlo (situado en los bajos 

de la Sociedad Musical y que poste-
riormente fue un bingo). También 
estaba el cine Monterrey (ubicado 
entonces en lo que hoy es el teatro 
Agrícola), el cine Alborada (entrada 
del colegio Jose Lluch), cine del hogar 
parroquial (ahora centro parroquial) 
o el cine Lumier (en pleno polígono 
y cerca del mar) que aún se pueden 
observar sus nostálgicos letreros.

También Moncada, Museros y La 
Pobla de Farnals entre otros muchos 
municipios de l’Horta Nord conta-
ron con estas salas. En l’Horta Sud 
habían cines más grandes, adecua-
dos a sus habitantes, destacan por 
ejemplo: Torrent, Quart de Poblet o 
Aldaia. También Paterna en l’Horta 
Nord destacó por sus edificios de 
cine y su amplia cartelera.

Los cines eran punto de cultura, pero 
también puntos de encuentro donde 
las pandillas de amigos asistían a él 
con la misma ilusión que se asiste 
hoy a una fiesta de ‘instagramers’ y se 
ponían sus mejores galas para ver la 
mejor película de estreno en la car-
telera con los actores del momento: 
Sami Frey, Madelein Robinson con 
la película el Juego de la verdad, o A 
volar joven, con Cantinflas entre mu-
chas otras.

L’Horta estaba bien entretenida. 
Ahora es todo diferente y los cines 
están ubicados dentro de los centros 

comerciales. Los consistorios luchan 
por mantener sus casas de la cultura 

actualizadas en teatro y en algunas 
ocasiones puntuales cine (un buen 
ejemplo es Museros que ha sido uno 
de los que está activo con mucha 
afluencia con sus estrenos al día). 
Otros municipios añaden en sus ac-
tividades veraniegas cine a la fresca 
(gratuitos) o en las zonas de playa o 
parques y plazas. Pero los verdaderos 
años del cine de oro ya pasaron.

Ahora quedan los cines de CCCC, 
o sin salir de casa con plataformas 
como Netflix. Son diferentes formas 
de ver los estrenos sin compartir pa-
lomitas y sin butacas compartidas.

Desde la década de los 60/70 
l’Horta despuntaba por la 
gran actividad cinéfila. Y es 

que, aparte de ser una de las activi-
dades culturales de entretenimiento 
de la época, casi todos los munici-
pios contaban con uno. Exactamente 
en los años 60 el cine se convirtió en 
la forma más popular de entreteni-
miento y de expresión artística y crí-
tica social.

El trasiego de vecinos paseando entre 
un municipio y otro era importante. 
Tanto o más como el que existía para 
ver las fiestas populares en verano y 
ver los varietés.

Los fines de semana eran los días cla-
ves, los domingos sobre todo. Y eso 
sí, había que pedir permiso en casa 
según la cartelera y según si se iba o 
no con pareja. Las funciones se po-
dían ver desde los jueves a domingos 
y con previo aviso se anunciaba que 
era apta para mayores (“Rigurosa-
mente autorizado mayores” rezaban 
los carteles).

En Meliana estaba el cine Bombilla 
y estaba ubicado en la misma plaza 
del Pou, en Foios también existía uno 

El cine de Foios estaba ubicado donde ahora hay viviendas

UNA HORTA DE CINE

Texto y fotos: Redacción

LA NOSTALGIA DE LA GRAN PANTALLA EN LOS MUNICIPIOS DE L’HORTA 
AÚN SE DEJA ENTREVER EN ALGUNAS ZONAS COMO VESTIGIOS 

DE LA EDAD DE ORO DEL CINE

Izda. Cooperativa. Dcha. Cine La Bombilla.

de historia

Cartel del cine La Bombilla de Meliana

La cartelera
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L’Ajuntament de La Pobla de 
Farnals ha hagut d’assumir 
amb fons propis el cost de la 

reparació de la climatització del 
seu centre de salut, a causa de la 
insuficient ajuda proporcionada 
per la conselleria de Sanitat.
  L’ambulatori, edificat en 2006, es 
manté mitjançant un conveni en-
tre el municipi i la Conselleria, a 
través del qual la Generalitat Va-
lenciana subvenciona anualment 
el cost del manteniment dels edi-
ficis sanitaris. No obstant això, 
Enric Palanca, alcalde del muni-
cipi critica que la quantia anual 
de 36.000 euros és “totalment 
insuficient i desfasada”, ja que no-
més considera la població censa-
da i no té en compte l’envelliment 
dels edificis ni l’augment de re-

sidents temporals en municipis 
turístics com La Pobla de Farnals.
  La reparació de la climatització 
ha tingut un cost total de 18.130 
euros, una quantitat que ha sigut 
coberta per l’Ajuntament després 
de la negativa de la Conselleria 
de fer-se càrrec directament de la 
reparació.
  El primer edil ha expressat que 
la reparació de la climatització 
“era una necessitat fonamental 
per a garantir el benestar tant per 
als pacients com per al personal 
sanitari.”
  L’alcalde també ha assenyalat 
que al maig, la Conselleria va 
anunciar amb molt poc temps 
d’antelació una subvenció per 
a resoldre avaries de les quals 
era coneixedora per escrit des 
de feia dos anys, eixe poc marge 

de temps va impedir que el con-
sistori poguera optar a elles. Da-
vant aquesta situació, la regidoria 
de Sanitat de l’ajuntament de La 
Pobla de Farnals va decidir as-
sumir la despesa de la reparació 
de la climatització, això sí, amb 
“l’esperança que Sanitat com-
pensarà al Consistori per haver 
assumit una competència que no 
li correspon.”

LA REPARACIÓ DE LA CLIMATITZACIÓ HA TINGUT UN COST 
TOTAL DE 18.130 EUROS 

L’Ajuntament de La Pobla de Farnals 
assumeix el cost de la reparació de la 

climatització del centre de salut 

Redacció

La Pobla de Farnals impulsarà  
la construcció d’una residència

El govern local impulsarà la cons-
trucció d’una residència pública 
de la tercera edat en la localitat. 
El compromís municipal és el 
d’atendre les necessitats de la po-
blació i per eixe motiu, l’alcalde 
Enric Palanca i la regidora de Ser-
veis Socials, Mari Carmen Ben-
lloch, es van reunir amb Soledad 
Alonso, directora gerent de Gestió 
Mediterrània de Necessitats So-
cials, GESMED. Aquesta reunió 
marca l’inici d’un projecte crucial 
per a millorar la qualitat de vida de 
les persones majors del municipi.

  Enric Palanca va destacar la im-
portància d’aquesta iniciativa: 
“Estem compromesos a propor-
cionar als nostres majors un espai 
on puguen rebre l’atenció i la cura 
que necessiten. La col·laboració 
amb GESMED és un pas fonamen-
tal per a començar a treballar en 
aquest projecte, que beneficiarà a 
tota La Pobla de Farnals”.
  També la regidora Carmen Ben-
lloch va explicar que “la creació 
d’una residència per a persones 
majors o un centre de dia és una 
prioritat per a La Pobla de Farnals”, 
va concloure .

Redacció

La Pobla de Farnals realitza una 
consulta popular infantil per a 
organitzar les primeres Festes 
Majors Infantils del municipi. Els 
xiquets i xiquetes del CEIP Cer-
vantes participen activament en 

la planificació de les festes. En la 
consulta han participat 430 es-
tudiants de primària del CEIP 
Cervantes, els qui han aportat les 
seues idees i suggeriments per a 
la programació de l’esdeveniment 
reflectint els seus interessos.

Comencen les obres de substitució del 
sostre de l’antiga cooperativa San José 
de La Pobla de Farnals

Han començat les obres de 
substitució del sostre de 
l’antiga cooperativa de La 

Pobla de Farnals. La intervenció 
a aquesta nau de 2.133, 53 metres 
quadrats, situada al carrer Rufes, 
és especialment significativa pel 
fet que l’aïllant era d’amiant.
  El cost total de l’obra és de 
148.419 euros i ha sigut adjudi-
cada a l’empresa Magma Gestión 
Ambiental. Aquest projecte ha si-
gut finançat pel pla d’inversions 
biennal de la Diputació de Valèn-

cia 2022-2023.
  Una vegada retirades les anti-
gues plaques, el nou sostre pro-
porcionarà una major capacitat 
d’aïllament tant del fred com de 
la calor. A més, segons assenyala 
l’alcalde de la localitat, Enric Pa-
lanca, “aquesta nova construcció 
s’ha dissenyat per a permetre la 
instal·lació de plaques solars, amb 
vista a la creació d’una futura co-
munitat energètica”.
  La Cooperativa San José, a més 
del seu valor funcional, és un edi-
fici emblemàtic de la història de La 
Pobla de Farnals i la substitució de 

l’antic sostre millorarà les possibi-
litats d’ús d’un edifici amb múlti-
ples funcions i potencial per a més 
activitats.

Redacció

CONSULTA INFANTIL

L’Ajuntament de La Pobla de Far-
nals, a través de la regidoria de 
Serveis Socials, ha realitzat una 
donació d’aliments no peribles i 

productes d’higiene a Càritas de 
La Pobla de Farnals. Aquesta acció 
respon a una sol·licitud d’ajuda 
urgent per part de l’organització 
benèfica.

DONACIÓ A CÀRITAS
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L’alumnat de la Universitat Es-
tatal de California – Fullerton 
ha visitat el conjunt bèl·lic 

dels Germanells on s’ubiquen les 
trinxeres i els búnquers pertan-
yents a la Línia Immediata de de-
fensa.
  Una vintena d’alumnes de la 
Universitat Estatal de California 
– Fullerton en viatge de fi de curs, 
acompanyats pel seu professorat 
del Departament de Llengües i li-
teratures Modernes, l’investigador 
de la Línia Immediata de defensa, 
José Durbán i l’Arqueòleg i director 
tècnic del projecte de recuperació, 
Quique Estevens, van fer una visi-
ta guiada pel conjunt patrimonial 
dels Germanells.
  El sistema defensiu de la Línia Im-
mediata ubicat al paratge dels Ger-
manells, està compost per 3 bún-
quers o casamates i uns dos-cents 
metres de trinxeres defensives i 

Rafelbunyol internacionalitza el 
conjunt bèl·lic dels Germanells

ESTAS OBRAS INCLUYEN LA REHABILITACIÓN DEL BAR DEL HOGAR DEL 
JUBILADO Y NUEVAS REFORMAS EN EL ACCESO AL CEMENTERIO MUNICIPAL

Massamagrell anuncia importantes 
obras de mejora en el municipio

El Ayuntamiento de Massa-
magrell ha anunciado dos 
importantes proyectos de 

infraestructura que se iniciarán 
en breve, con el objetivo de me-
jorar los servicios y las instala-
ciones del municipio. Estas obras 
incluyen la rehabilitación del bar 
del Hogar del Jubilado y nuevas 
reformas en el acceso al cemen-
terio municipal.
  El próximo 1 de julio comen-
zarán oficialmente las obras de 
reforma del bar del Hogar del 
Jubilado, un espacio vital para la 
gente mayor del municipio. La 
alcaldesa de Massamagrell, Pilar 
Peris, junto con el equipo de go-
bierno, han impulsado este pro-
yecto, que busca modernizar y 
rehabilitar las instalaciones para 
ofrecer un mejor servicio a las 
personas jubiladas.
  Casas ha declarado: “Estas obras 
son un paso importante para me-
jorar la calidad de vida de nues-
tras personas mayores, propor-
cionando un espacio renovado 
y adecuado para sus actividades 
diarias con un servicio esencial 
como lo es el del bar. Nos enor-
gullece poder llevar a cabo este 
proyecto en tan poco tiempo des-
de el inicio de nuestra legislatura. 
El equipo de gobierno ha demos-
trado en menos de un año lo que 
otros no han conseguido en dos 

mandatos.”
  Además de la rehabilitación del 
bar del Hogar del Jubilado, el 
ayuntamiento también ha anun-
ciado nuevas reformas en el ce-
menterio municipal. Estas obras, 
que se centran en la mejora del 
acceso y la infraestructura del ce-
menterio, se suman a las ya rea-
lizadas en septiembre de 2023. 
En aquella ocasión, se llevaron a 
cabo trabajos significativos para 

modernizar y adecuar las insta-
laciones, una acción largamente 
esperada por la localidad.
  Pilar Peris ha subrayado la im-
portancia de estas mejoras: “El 
cementerio municipal es un lu-
gar de gran importancia para 
nuestros vecinos y vecinas, y es-
tas reformas son necesarias para 
garantizar que las instalaciones 

sean accesibles y dignas. Nos he-
mos comprometido a realizar es-
tas mejoras en un tiempo récord.”
  Otra de las reformas importan-
tes que ha llevado a cabo el con-
sistorio ha sido la del recinto de 
la piscina municipal. Estas se han 
basado en la adecuación de va-
sos y maquinaria, renovación de 
las duchas exteriores, chapado, 
mejoras en la sala de máquinas, 
solucionando las fugas de agua 
existentes debido al deterioro, o 
las escaleras.

Proyectos
Juan Zamorano, concejal de De-
portes, ha comentado al respec-
to: “Estamos contentos de ver 
que, poco a poco y con mucho 
trabajo, vamos dándole al pueblo 
de Massamagrell lo que merece: 
unas instalaciones a su altura. 
Cuando llegamos hace un año al 
ayuntamiento, había muchas co-
sas por hacer y solucionar. Pero 
estas mejoras en los recintos de-
portivos son solo el inicio. Tene-
mos todavía muchos proyectos 
por delante.”
  Pero para que estos trabajos sal-
gan adelante, es imprescindible 
la labor del personal de la briga-
da municipal. Mila Sánchez, con-
cejala de Servicios Municipales y 
Urbanismo, dice al respecto: “La 
gente no es conocedora, en mu-

El 1 de julio 
comenzarán las obras 
de reforma del bar del 

Hogar del Jubilado, ha 
explicado la alcaldesa 

de la población,
 Pilar Peris

de comunicació que s’estan reha-
bilitant amb les subvencions de 
la Delegació de Memòria Demo-
cràtica de la Diputació de València. 
L’estat de recuperació i conservació 
d’aquest Centre de Resistència de 
la Guerra Civil, está sent un atractiu 
cultural per a les visites internacio-
nals tant de procedència europea 
pels intercanvis dels projectes eu-
ropeus, com en aquest cas, nord-
americana.

  “El conjunt patrimonial i natural 
dels Germanells és un signe distin-
tiu de la nostra història recent, és 
un actiu que tenim a Rafelbunyol 
per transmetre als nostres visitants 
prevenients d’intercanvis juvenils, 
culturals i educatius la necessitat 
de defensar el sistema democràtic 
cada dia i condemnar els conflictes 
bèl·lics” afirma Fran López, alcalde 
de Rafelbunyol durant la visita dels 
estudiants.

Alcaldesa junto a concejales durante la apertura de la piscina municipal
chos casos, de la importancia del 
trabajo de la brigada. En nuestra 
población, para atender todas 
las necesidades hace falta coor-
dinación y trabajo en equipo. Se 
ha renovado la iluminación de la 
piscina, el vallado de la zona pe-
rimetral, el sombraje, reparado 
desperfectos en instalaciones y 
piscina, además de reubicar ele-
mentos. Todo ello sin descuidar 
la atención a eventos y manteni-
miento de la vía pública”.
  El concejal de Bienestar Social 
de la población ha comentado 
respecto a la gestión del anterior 
gobierno: “Es sorprendente que 
estas obras tan necesarias no se 
hubieran abordado antes. La fal-
ta de acción en años pasados ha 
dejado una gran necesidad de 
renovación y mejora que aho-
ra estamos cumpliendo. Este es 
solo el comienzo de una serie de 
proyectos que tenemos previstos 
para Massamagrell. La gente está 

notando el cambio. Estas mejo-
ras no solo reflejan la voluntad 
del equipo de gobierno actual de 
cumplir con su programa elec-
toral, sino que también demues-
tran una capacidad de gestión 
eficiente y centrada en las necesi-
dades reales de la ciudadanía de 
Massamagrell”.

Entorno sostenible
Pilar Peris concluyó: “Nuestro 
objetivo es hacer de Massama-
grell un lugar mejor para todas las 
personas, habitantes y visitantes. 
Continuaremos trabajando con 
dedicación y voluntad para llevar 
a cabo proyectos que realmente 
marquen la diferencia y cambien 
la vida de nuestro vecindario.”
  Con estos proyectos, Massama-
grell da un paso adelante en la 
mejora de sus infraestructuras y 
en la creación de un entorno más 
accesible y acogedor para toda la 
ciudadanía.
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ALBORAIAALAQUÀS ALBAL ALBALAT DELS SORELLS ALBUIXECH ALCÀSSER

ALDAIA ALFAFAR ALFARA DEL PATRIARCA ALMÀSSERA BENIPARRELLBENETÚSSER

BONREPÒS I MIRAMBELL BURJASSOT CATARROJA EMPERADOREL PUIG FOIOS

MELIANA MISLATA MONCADA MUSEROS PAIPORTAMASSANASSA

PATERNA PICANYA PICASSENT PUÇOL QUART DE POBLET RAFELBUNYOL

LA MILLOR INFORMACIÓ DEL TEU MUNICIPI EN

www.elmeridiano.es

síguenos también en

ROCAFORT SEDAVI SILLA TAVERNES BLANQUES TORRENT

GODELLA LLOC NOU DE LA CORONA MANISES MASSALFASSAR MASSAMAGRELLLA POBLA DE FARNALS

VINALESA XIRIVELLA
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Durant els mesos de juliol 
i agost, l’Ajuntament de 
Puçol organitza una àm-

plia programació per a tots els 
públics a la platja, sota el títol 
«Estiu Voramar», amb activitats 
gratuïtes en la plaça Rosa dels 
Vents, la Sala Blava, la coberta a la 
cantonada del carrer Riu Xúquer i 
l’Oficina de Turisme. Gaudix amb 
nosaltres un estiu de bandera.
Entre la programació habitual 
d’oci, destaca el correfocs (15 

Estiu Voramar, la programació 
de Puçol per a l’estiu

Redacció

EL LIDERATGE EN CREACIÓ D’OCUPACIÓ DE PATERNA SE SITUA PER DAMUNT 
D’ALTRES LOCALITATS COM GANDIA O SAGUNT

Paterna, el municipi de la província 
de València on més contractes 

indefinits s’han creat durant maig

Paterna torna a donar sen-
yals de la seua activitat i 
potencial econòmic i se 

situa com una de les ciutats a la 
província de València on més 
contractes indefinits s’han creat, 
superant els 3.000 el mes de maig.
  Així ho ha revelat el regidor 
d’Ocupació, Julio Fernández, 
qui ha puntualitzat que “quasi 
un 30% de les contractacions re-
alitzades van ser en el sector de 
la indústria” al mateix temps que 
ha destacat que “el lideratge en 
creació d’ocupació de Paterna se 
situa per damunt d’altres locali-
tats com Gandia, amb 2.029 con-
tractacions al maig, Torrent, amb 
1.097 o Sagunt amb 1.524”.
  Referent a això, Fernández tam-
bé ha posat en valor el descens 
continuat de l’atur a la ciutat, la 
xifra d’aturats de la qual se situa 
en 4.760 al maig, registrant així 98 
aturats menys que el mes d’abril 

Museros torna a premiar 
al veïnat que consumixen 
en el comerç local

El passat 11 de juny es va ce-
lebrar, en el saló de plens de 
l’Ajuntament de Museros, 

l’acte de lliurament dels premis de 
la campanya de foment del comerç 
local que la corporació municipal 
va organitzar amb motiu del Dia 
de la Mare. Estos premis consis-
tien en un sorteig de 15 targetes 
moneder valorades en 50 € cadas-
cuna, per a consumir en els co-
merços associats a *CAMU, entre 
les persones que realitzaren com-
pres mínimes de 25€ en qualsevol 
establiment de Museros, excloent 
les grans franquícies i superfícies.  
Sota el lema “Gràcies mamà” esta 
campanya de comerç pretenia que 
els veïns i veïnes del poble com-
praren a les botigues locals. D’esta 
manera entraven directament en 
el sorteig dels premis.

  Cristina Civera, alcaldessa de Mu-
seros, destaca “des de l’Ajuntament 
tenim un convenciment ferm en la 
promoció del comerç local, ja que 
considerem que són un pilar fona-
mental del nostre poble”.
  Civera també va voler afegir “amb 
esta campanya continuem enfor-
tint el desenvolupament econò-
mic del municipi i promovent una 
economia circular.”

Èxit
Per part seua, Juan José Carrión, 
regidor de comerç, assenyalava 
“estem molt satisfets del com-
promís i implicació que tenen les 
persones que regenten comerços a 
Museros. 
  La col·laboració en estes iniciati-
ves és fonamental perquè siguen 
un èxit”.

agost), el mercat medieval (9 a 
l’11 d’agost), el sopar popular (14 
agost), les activitats de la falla 
Camí La Mar (l’única falla d’estiu, 
a la platja) i les activitats de man-
teniment físic per a totes les edats 
(de dilluns a divendres).
  També els concerts tenen 
presència a la platja: com el diri-
git als joves a càrrec dels grups de 
rock de L’Ampli (que se celebra en 
l’Espai Jove); i el Centre Musical i 
Instructiu Santa Cecilia, que té re-
servada la nit del 19 de juliol en la 
plaça Rosa dels Vents.

  I tres propostes diferents: la nit 
astronòmica, per a gaudir de la 
visió amb telescopis (17 agost), 
les sessions nocturnes de cinema 
familiar en l’arena (13 juliol i 24 
agost) i els tallers mediambien-
tals per a tota la família (26 juliol 
i 30 agost).
  Finalment, una novetat per a 
este estiu: els dimecres i diumen-
ges de juliol i agost, en la plaça 
Rosa dels Vents, Kangoo Rock & 
Jump, una divertida combinació 
d’exercici físic, salts, acrobàcies, 
música i diversió.

Entrega del premi a una veïna

Trobades d’Escoles en 
Valencià

La Regidoria de Promoció del 
Valencià de l’Ajuntament de 
Burjassot, dirigida per Este-

fanía Ballesteros, en col·laboració 
amb Escola Valenciana, van cele-
brar les Trobades d’Escoles en Va-

lencià de l’Horta Nord 2024. 
   Les Trobades d’Escoles en Va-
lencià són festes per la llengua que 
es realitzen cada any en diferents 
municipis i comarques valencia-
nes.

passat i 283 persones desocupa-
des menys que en el mateix mes 
de maig de l’any 2023.
  I és que segons les últimes da-
des publicades pel Servei Públic 

d’Ocupació Estatal (SEPE), Pater-
na compta amb 57.812 afiliats/as 
a la Seguretat Social, 52.748 en el 
Règim General i 5.064 autònoms/
as.

Imagen de archivo área industrial Fuente del Jarro en Paterna 
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EL NOU PERIÒDIC FET PER A 
VOSALTRES, ON  TROBAREU 
L’ACTUALITAT MÉS JOVE, 
ENTRETENIMENT I ELS PLANS 
MÉS INTERESSANTS DE LA 
COMARCA DE L’HORTA

EDICIÓ nº 51 - JUNY 2024

En aquesta edició:

Estiu a la comarca 
de l’Horta

ESPAI JOVE, SEMPRE OBERT A ALBORAIA
Pg. d’Aragó, 96, 46120 Alboraia
El departament de Joventut preparat per a les activitats 

ESPAI JOVE  -  676 696 005 

ALBORAIA

Si hi ha alguna cosa que 
agrada a xiquets i no tan 
xiquets són les gominoles. 
Què et semblaria fer-
les de manera casolana? 

RECEPTA:

Gominoles casolanes de 
taronja

Ingredients

- 85 g de gelatina de taronja 

en pols  

- 18 g de gelatina neutra en 

pols  

- 200 ml de suc de taronja 

- 300 g de sucre  

- Unes gotes d’oli vegetal (per 

a greixar el motle) 

CUREM EL MEDI AMBIENT AMB 
LES TRES ‘R’

La cura del medi ambient 

és essencial, per això us 

proposarem activitats 

perquè siguem conscients 

de la seua importància. 

Podem començar donant 

una segona vida als envasos 

i construint la maqueta d’un 

poble o una ciutat. 

Amb caixes de llet podem fer 

edificis i cases; les caixes de 

galetes ens poden servir per a fer 

edificis mes grans com a col·legis 

o ajuntaments. A més de bricks 

i caixes de galetes, podem 

utilitzar llandes de refrescos, 

ampolles de plàstic, capsules de 

café... tan sols evitarem el vidre. 

Preparar jocs de preguntes 

ens pot servir perquè siguem 

conscients de què podem tirar 

a cada contenidor i sapiem 

complir les 3 r: reduir, reutilitzar 

i reciclar.  Reciclar és important, 

però no és l’única cosa que es pot 

fer. És fins i tot més important 

reduir i reutilitzar. 

Per a això podem fer un 

pasapalabra o un boom, 

recreant jocs de programes de 

televisió, que ens agraden tant. 

El mes probable és que siguen 

les generacions mes joves les 

que ensenyen als seus pares i 

iaios a protegir i millorar el medi 

ambient, podeu fer concursos 

competint contra ells, segur que et 

teniu molt a ensenyar i aprendre. 

Ara que estem de vacances i 

disposem de mes temps podem 

posar en practica estes activitats 

que hem proposat, però també 

podem fer moltes més, com 

preparar joguets amb material 

reciclat. Si tenim dubtes, internet 

pot ser una bona ferramenta per 

a resoldre-les. 

Estem preparats per a començar?

Col·loquem tots els ingredients 
suc de taronja, gelatina de 
taronja en pols, la gelatina neutra 
en pols i el sucre en un recipient. 
a foc molt suau removem al 
mateix temps que calfem durant 
10 minuts la mescla. 

Mentrestant greixem el motle 
amb unes gotes d’oli vegetal, 
estenent-lo per la base i 
laterals amb ajuda dels dits. 
Buidem la mescla en el motle i 
deixem reposar a temperatura 
ambient durant 12 hores. 

Quan haja perdut temperatura, 
cobrim el motle perquè 
no li entre pols ni brutícia. 
Transcorregut el temps de repòs, 
desemmotlem i arrebossem en 
sucre, i llistes!
A menjar!
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Entrada infantil
(3 a 14 anys)*

Entrada Adults

Dia Laboral 2,00 € 2,50 €

Dissabte, diumenge i festius 2,50 € 3,00 €

Entrada reduïda per a jubilats, discapacitat a partir del 33%, pensionistes, família
nombrosa i monoparental: 1,00 €. 

* Menors de 3 anys ENTRADA GRATUÏTA.

PISCINA LÚDICAPISCINA LÚDICA
20242024

TARIFES:

COMPRA D'ENTRADES I CITA PRÈVIA:
Web de l'Ajuntament: aldaia.es

Departaments municipals > Esports > El meu espai esportiu

També disponibilitat d'entrades en taquilla fins a completar aforament

HORARIS: Des del 24 de juny al 08 de setembre
Dilluns a divendres: 11.00 h a 19.30 h
Dissabtes, diumenges i festius: 10.30 h a 19.30 h

Del 17 al 21 de juny: De 15.00 h a 19.30 h

22 i 23 de juny: De 10.30 h a 19.30 h

15 i 16 de juny: De 10.30 h a 19.30 h

JORNADA DE PORTES OBERTES
14 de juny:  De 15.00 h a 19.30 h

HORARIS: 


